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Kunnanhallitus 
 
Aika 09.05.2022 klo 14:00 - 17:35 
 
Paikka Kunnanvaltuuston kokoushuone 
 
 
Osallistujat 
 
 Nimi Tehtävä Lisätiedot 
Läsnä Ralli Kaisa puheenjohtaja  
 Ahonen Vesa 1. varapuheenjohtaja  
 Sairanen Jani 2. varapuheenjohtaja poistui klo 16.33 § 105 

jälkeen 
 Huiskonen Taina jäsen  
 Kärki Kukka-Maaria jäsen  
 Mikkonen Aku jäsen  
 Pylkkänen Henna jäsen  
 Nissinen Eetu kv:n puheenjohtaja  
 Nokelainen Sirpa kv:n 1. varapuheenjohtaja  
 Paunonen Pertti kv:n 2. varapuheenjohtaja poistui klo 17.03 § 108 
 Anunti-Virta Mirja kv:n 3. varapuheenjohtaja  
 Järvenpää Juho esittelijä  
 Palmu Mervi pöytäkirjanpitäjä  
 Antti Hulkkonen  asiantuntija § 88 klo 14.05 - 14.27,  § 

92 klo 15.00 - 15.50 
 Räikkönen Pirkko asiantuntija § 88 klo 14.05 - 14.27 
 Autio Hannamari varajäsen § 89 klo 14.30 - 14.33 
 
 
 
 
 
Allekirjoitukset 
 
 
 Kaisa Ralli Mervi Palmu 
 puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 
 
 
 
 Vesa Ahonen 
 puheenjohtaja § 95, 96, 106 
 
 
Käsitellyt asiat 
 

86 - 108 
 
 
Pöytäkirjan tarkastus Sulkavalla (pvm) 
 
 
 Kukka-Maaria Kärki  Henna Pylkkänen 
  pöytäkirjantarkastaja  pöytäkirjantarkastaja 
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  Aku Mikkonen 
  pöytäkirjantarkastaja § 89 
 
Pöytäkirjan nähtävilläpito 
 

www.sulkava.fi     
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59 
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Päätösvaltaisuus 
  
KHALL 09.05.2022 § 86    
      
 
 

 
Selostus Kokouksen toteaminen lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.  
 
 Toimielimen kokous on päätösvaltainen, kun saapuvilla on vähintään 

puolet sen jäsenistä. 
 
  

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus toteaa kokouksen lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin. 
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Pöytäkirjantarkastus 
  
KHALL 09.05.2022 § 87    
      
 
 

 
Selostus Sulkavan kunnan hallintosäännön 164 § määrää, että sihteeri laatii 

pöytäkirjan puheenjohtajan hyväksymässä muodossa. Pöytäkirjan 
allekirjoittaa puheenjohtaja ja varmentaa pöytäkirjanpitäjä. Pöytäkirja 
tarkastetaan toimielimen päättämällä tavalla. Pöytäkirja pidetään yleisesti 
nähtävillä pöytäkirjantarkastusta  seuraavana perjantaina kunnanviraston 
aukioloaikana. Mikäli ko. päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, 
vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto, pöytäkirja pidetään nähtävänä 
seuraavana työpäivänä. 

 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus valitsee kaksi pöytäkirjantarkastajaa. 

 
Päätös Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Kukka-Maaria Kärki ja Henna Pylkkänen.  

Aku Mikkonen oli pöytäkirjantarkastajana § 89 Kukka-Maaria Kärjen tilalla. 
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Sopimus alueellisesta jätelautakunnasta 
 
KHALL 09.05.2022 § 88    
60/00.01.02/2022    
 
 

 
Selostus Savonlinna, Enonkosken ja Rantasalmen alueellinen  jätelautakunta on 

16.11.2021 tehnyt esityksen, että Sulkavan kunta tekisi päätöksen 
liittymisestä jätelautakuntaan.  

 
 Jätelain 23 §:n mukaan kunnalle kuuluvista jätehuollon 

viranomaistehtävistä huolehtii kunnan määräämä kuntalaissa (410/2015) 
tarkoitettu toimielin (kunnan jätehuoltoviranomainen).  

 
 Jos kunta on siirtänyt 43 §:n mukaisesti kunnan jätehuollon järjestämiseen 

liittyvän palvelutehtävän hoidettavaksi kuntien omistamassa yhtiössä, 
kunnan jätehuoltoviranomaisena toimii yhteistoiminta-alueen kuntien 
yhteinen toimielin tai näiden perustama kuntayhtymä siten kuin kuntalaissa 
säädetään. 

 
 Nykyisin Sulkavan kunnan jätelautakunnan viranomaistehtävistä vastaa 

kunnanhallitus. Sulkavan kunnan jätehuollon palvelutehtävistä vastaa 
Savonlinnan Seudun Jätehuolto Oy. 

 
 Jätehuoltoviranomaisen ja alueellisen jätelautakunnan tehtävät ovat mm. 

seuraavat: 
 antaa kunnan jätehuoltomääräykset 
 myöntää poikkeukset yksittäistapauksissa jätehuoltomääräyksen 

noudattamisesta (jos kyseinen tehtävä on kunnan jätehuoltomääräyksissä 
määrätty jätehuoltoviranomaisen tehtäväksi) 

 päättää tarvittaessa tietyn alueen rajaamisesta kiinteistöittäisen 
jätteenkuljetuksen ulkopuolelle, 

 päättää tarvittaessa erilliskerätyn pakkausjätteen kiinteistöittäisen 
kuljetuksen järjestämisestä, 

 päättää kiinteistön haltijan järjestämän jätteenkuljetuksen käyttöönotosta 
tai jatkamisesta kunnassa tai sen osassa ja tätä koskevan päätöksen 
muuttamisesta sekä seurata ja valvoa päätöksen täytäntöönpanoa  

 hyväksyä jätetaksa, 
 määrätä jätetaksan mukainen jätemaksu,  
 päättää yksittäistapauksessa jätemaksun kohtuullistamisesta ja 

jätemaksuista tehdyistä muistutuksista, 
 käsitellä maksujen ulosottoon laittamiset, 
 ottaa vastaan jätteen kuljettajan antamat tiedot kiinteistöittäisestä 

jätteenkuljetuksesta ja toimia ao. tiedot sisältävän rekisterin henkilötietolain 
mukaisena pitäjänä, 

 päättää yksittäistapauksessa poikkeuksien myöntämisestä 
liittymisvelvollisuudesta kunnan järjestämään jätehuoltoon, 

 tehdä tarvittaessa valituskelpoinen hallintopäätös TSV-palvelun 
eväämisestä. 

 Jätepoliittisen ohjelman valmistelu (päätetään kuntien valtuustoissa) 
 Jätepoliittisen ohjelman pohjalta laadittavan jätehuollon palvelutason 

hyväksyy jätelautakunta 
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 Jätehuollon viranomaistehtävien asianmukaisen toiminnan varmistamiseksi 

tulee arvioitavaksi, olisi jätehuollon viranomaistehtävä 
tarkoituksenmukaista siirtää Sulkavan kunnanhallitukselta alueelliselle 
jätelautakunnalle. Mahdollinen siirtäminen kustannusvaikutuksiltaan 
neutraali, koska viranomaistehtävien kustannukset katetaan 
jätehuoltomaksuilla.  

 
 
 
Valmistelija Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus esittää kunnanvaltuustolle, että se hyväksyy liitteenä olevan 

sopimuksen alueellisestä jätelautakunnasta.   
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
Jätehuoltoinsinööri Pirkko Räikkönen oli paikalla tämän pykälän käsittelyn 
aikana klo 14.05 - 14.27.  
 
Kiinteistöpäällikkö Antti Hulkkonen oli paikalla tämän käsittelyn aikana klo 
14.05 - 14.27. 

 
Liitteet 
 [1] Sopimus alueellisesta jätel 
 [2] Sopimus alueellisesta jätelautakunnasta 
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Kunnan sitoumus Leaderin kuntarahoitukseen vuosille 2023-2027 
 
KHALL 09.05.2022 § 89    
54/00.01.02/2022    
 
 

 
Selostus Rajupusu Leader ry on paikallinen maaseudun kehittämisyhdistys, joka 

toteuttaa Manner-Suomen maaseudun kehittämisohjelmaa 2014–2020 
Leader-periaatteiden mukaisesti. Tällä hetkellä rahoituksessa on käynnissä 
siirtymäkausi 2021-2022 samojen periaatteiden mukaisesti. Rajupusu 
Leader ry toimii Joroisten, Juvan, Rantasalmen ja Sulkavan kuntien 
alueella. Kehittämistoiminta tapahtuu pääosin rahoittamalla erilaisia 
yhteisöjen kehittämishankkeita ja myöntämällä yritystukia pienyrityksille. 
Rahoittamisen lisäksi toimintaan kuuluu hakijoiden aktivointi, ohjaus ja 
neuvonta. 

 
 Rajupusu Leader ry ja Piällysmies ry päättivät kuntien myönteisen kannan 

saatuaan jättää yhteisen hakemuksen Leader-ryhmäksi, jonka toiminta-
alueena on Enonkoski, Joroinen, Juva, Rantasalmi, Sulkava sekä 
Savonlinnan maaseutualueet. Tähän liittyen on valmisteltu toimintojen 
yhdistämistä vuoden 2023 alusta lukien. 

 
 Seuraavan rahoituskauden 2023-2027 Leader-ryhmien haku on edennyt 

toiseen vaiheeseen, jossa laaditaan paikallinen kehittämisstrategia 
rahoitussuunnitelmineen. Hakemuksen liitteenä tulee toimittaa toiminta-
alueen jokaisen kunnan päätös kuntarahoitukseen sitoutumisesta. 
Paikallinen Leader-yhdistys pyytää Sulkavan kunnan sitovaa päätöstä 
17.6.2022 mennessä kuntarahaosuuteen sitoutumisesta.  

 
 Kuntarahaosuus on 20 %:a julkisesta rahoituksesta. Kuntien rahoitusosuus 

on 7,42 euroa / asukas / vuosi. Kunnan maksuosuus on jyvitetty 
asukasluvun mukaan ja asukasluvun tarkasteluajankohta on 31.12.2020. 
Sulkavan kunnan osuus on 18 260e/vuosi, yhteensä 91 300 euroa viideltä 
vuodelta. 

  
 Liite1 Kunnan sitoumus Leaderin kuntarahoitukseen 11.4.2022 Sulkava 
 
  
Valmistelija Kehittämispäällikkö Oili Tikka, oili.tikka@sulkava.fi, 044 417 5212 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus esittää valtuustolle, että Sulkavan kunta sitoutuu paikallisen 

Leader-yhdistyksen yhteensä 91 300 euron kuntarahoitukseen 
ohjelmakaudella 2023-2027. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
Kukka-Maaria Kärki ja Eetu Nissinen olivat yhteisöjääveinä tässä 
pykälässä klo 14.30 - 14.33.  
 
Hannamari Autio oli paikalla Kukka-Maaria Kärjen varajäsenenä tässä 
pykälässä klo 14.30 - 14.33.  

mailto:oili.tikka@sulkava.fi
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Aku Mikkonen oli pöytäkirjantarkastajana Kukka-Maaria Kärjen tilalla tässä 
pykälässä. 

 
Liitteet 
 [3] Kunnan sitoumus leaderin kuntarahoitukseen 11.4.2022 Sulkava 
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Kunnanhallitus § 90 09.05.2022 

 
Poikkeamislupa kiinteistölle 768-402-0003-0034 
 
KHALL 09.05.2022 § 90    
18/10.03.00/2022    
 
 

 
Selostus Vs.j ohtava rakennustarkastaja Mauri Ruuskanen 040 5711 689 
 
 Kiinteistön 768-402-3-34 LAMMENTAKA-PARKKILA omistaja hakee 

kunnanhallitukselta MRL 171 § nojalla poikeamislupaa muuttaakseen 
lomarakennuksensa vakituiseksi asunnoksi. Rakennuspaikka (29,94ha) 
sijaitsee Halttulan kylässä , Pieni Otikainen järvellä , Likolahden rannalla. 
Rakennuspaikalle, joka silloin kuului vielä PARKKILA 3:26 kiinteistöön, on 
Etelä-Savon Ely-keskus myöntänyt 25.4.2013 poikkeamisluvan rakentaa 
loma-asunto ja saunarakennus. Poikkeamislupa on määrittänyt 
rakennuspaikan lomarakennuspaikaksi. 

 
 25.4.2013 myönnetyn poikkeamisluvan perusteella rakennuspaikalle on 

rakennettu loma-asunto (77m2) ja rantasauna (15m2). Rakennukset ovat 
valmistuneet 31.10.2019. Rakennuspaikalla on lisäksi kesäkeittiö (n.10m2) 
sekä autokatos. Rakennuspaikalla on myös oma käyttövesikaivo sekä 
jätevesien käsittelyyn nykyisen asetuksen mukaiset järjestelmät.  

 
 Rakennustarkastaja on käynyt tutustumassa rakennuspaikkaan 22.4.2022. 

Rakennuspaikalle on runsaslumisesta talvesta huolimatta kohtuullisessa 
kunnossa oleva tieyhteys ja mm. talvikunnosapito ja postin kulku on 
kunnossa. Rakennuspaikalle johtavan tieyhteyden varrella (Halttulantie, 
Eerikkäläntie ja Merruuntie) on useita ympärivuotisesti asuttuja kiinteistöjä 
sekä loma-asutusta. 

  
 Naapureita on kuultu, eikä heillä ole ollut huomautettavaa 

poikkeamishakemuksen johdosta. 
 
 Rakennustarkastajan lausunto: Kun ottaa huomioon rakennuspaikan 

sijainnin, koon, kulkuyhteydet ja sen ettei poikkeaminen vaaranna 
mahdollisen kaavoituksen tavoitteita tai tuota haittaa sen toteutumiselle, 
ympäristölle tai muullekkaan alueen käytön järjestelylle eikä ole 
ristiriidassa kunnan harjoittamalle asutuksen ohjaamiselle, puollan 
poikkeamisluvan myöntämistä hakemuksen mukaisesti. Poikkeaminen ei 
myöskään johda vaikutuksiltaan merkittävään lisärakentamiseen, eikä 
aiheuta muitakaan MRL 172 § mukaisia haitallisia vaikutuksia. 

 
 Vakituiselle asuinrakennukselle on haettava käyttötarkoituksenmuutoslupa. 

Luvalla mm. tarkistetaan ja varmistetaan kohteen rakennustekninen yms. 
kelpoisuus (jätevesien käsittely, energiatehokkuus, rakenteet jne.) 
vakituiseen asumiseen soveltuviksi. 

  
 Voimassa olevan hallintosäännön mukaan poikkeamispäätöksen tekee 

kunnanhallitus (§ 77 kohta 12). 
 
 Poikkeamislupa on voimassa kaksi vuotta päätöksen lainvoimaisuudesta 

lukien. 
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 Sovelletut lainkohdat: MRL 171 § , MRL 172 §. 
 
 Maksu poikkeamispäätöksestä 395 euroa (kvalt. 15.12.2021 / § 71) 
  
 
Liite  Asemapiirros, sijaintikartat 
  
Tiedoksi: Hakija, ELY-keskus, rakennustarkastaja 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää myöntää poikkeamisluvan käyttötarkoituksen 

muuttamiseksi lomarakennuksesta asuinrakennukseksi esittelytekstissä 
kerrotuin perustein siten, että poikkeamislupa on voimassa kaksi vuotta 
päätöksen lainvoimaisuudesta lukien.  
  
Tämä päätös myönnetään julkipanon jälkeen, päätöksen antopäivä on 
13.5.2022. Päätös on voimassa yhden vuoden voimaantulopäivästä lukien, 
missä ajassa hankkeelle on haettava rakennuslupa. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
Liitteet 
 [4] Asemapiirustus Hämäläinen 
 [5] Poikkeamishakemus Mauri Hämäläinen 
 [6] Naapureiden kuuleminen Hämäläinen 
 [7] Kiinteistön 768-402-3-34 poikkemislupahakemuksen karttaote 
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Talouden toteumaraportti tammi-maaliskuu 2022 
 
KHALL 09.05.2022 § 91    
59/00.01.03/2022    
 
Selostus Kunnan hallintosäännön 21 § mukaan valtuusto hyväksyy talousarviossa 

toimielimelle sitovat tehtäväkohtaiset toiminnan ja talouden tavoitteet sekä 
niiden edellyttämät määrärahat ja tuloarviot. Toimialojen on raportoitava 
kunnanhallitukselle sitovien toiminta- ja tulostavoitteiden toteutumisesta 
määräajoin siten, että raportti annetaan kesäkuun lopun tilanteen mukaan 
sekä vuoden lopun tilanteen mukaan. Vuoden lopun tilanteen 
kuvaamiseen soveltuu valmistelussa oleva tilinpäätösasiakirja. 

 
 Käyttötalousosan kaikilla tulosalueilla kunnanvaltuustotasoinen 

sitovuustaso on netto (nettomääräraha tai nettotuloarvio). 
 
  Kunnan tuloslaskelma 
 
  Kunnan tuloslaskelma on 31.3.2022 tilanteessa ylijäämäinen  603 051 

euroa (3/2021 ylijäämää oli 645 712 €).  
 
  Kunnan palvelualueiden toimintakate (tuotot-kulut) on 31.3.2022 

tilanteessa -4 898 167 €, joka on talousarvion mukainen. 
 
 Verotulot ja valtionosuudet toteutuvat talousarvion mukaisesti. 
  
Valmistelija Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus merkitsee tiedoksi tuloslaskelman 31.3.2022 tilanteessa. 

 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
Liitteet 
 [8] Yleishallinnon tulosalue 
 [9] Kunnanhallituksen tulosalue 
 [10] Valtuuston tulosalue 31.3.2022 
 [11] Tuloslaskelma 31.3.2022 
 [12] Rakennus- ja ympäristötoimen tulosalue 
 [13] Soten tulosalue 
 [14] Sivistystoimen tulosalue 
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Osallistuminen Etelä-Savon tavoitteelliseen tietoliikenneverkkohankkeeseen 
 
KHALL 09.05.2022 § 92    
61/07.00.00/2022    
 
 

 
Selostus Vuonna 2021 Liikenne- ja viestintävirasto toteutti markkina-analyysin 

Sulkavan kunnan alueelle osana Etelä-Savon tavoitteellista 
tietoliikenneverkkohanketta. Markkina-analyysin tuloksena Liikenne- ja 
viestintävirasto on esittänyt hankkeen tukikelpoiset alueet.  

 
Hankkeen valmistelu ja päätöksenteko etenevät seuraavasti:  

 kunnat tekevät päätöksen hankealueista, joille kiinteitä yhteyksiä 
rakennetaan. 

 maakuntaliitto julistaa hankealueille laajakaistahankkeeseen 
liittyvän valtiontuen julkisesti haettavaksi. 

 maakuntaliitto valitsee tukea hakeneiden joukosta toteuttajan, joka 
toteuttaa hankkeen kokonaistaloudellisesti edullisimmin. 

 kunta päättää omarahoitusosuudesta. Sulkavan kunnan 
omarahoitusosuus on 33 % rakentamiskustannuksista. 

 valittu toteuttaja tekee tukihakemuksen Traficomille, joka tekee 
hakemuksen pohjalta tukipäätöksen. 
 

Hankkeen kustannukset saadaan selville vasta toteuttajan valinnan 
yhteydessä. Liitteenä on markkina-analyysin pohjalta valmisteltu esitys 
Sulkavan tukikelpoisiksi hankealueiksi.  

 
Valmistelija Kiinteistöpäällikkö Antti Hulkkonen 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus esittää Etelä-Savon maakuntaliitolle liitteen mukaiset alueet 

kiinteiden yhteyksien rakentamisen hankealueiksi ja, että liitteissä esitetyt 
alueet kilpailutetaan hankealueina seuraavasti: 
1) Keskusta (1) ja Rauhaniemi (2) 
2) Lohilahti (4) 
3) Kaartilankoski (3), Telataipale (6), Kaipola (5), Tunnila (7) 
 
Kunta tekee lopullisen päätöksensä hankkeeseen osallitumisesta 
toteuttajan valinnan jälkeen, kun hankkeen todelliset kustannukset ovat 
selvillä. 
 

Päätös Muutettu päätösehdotus: 
 
Kunnanhallitus esittää Etelä-Savon maakuntaliitolle liitteen mukaiset alueet 
kiinteiden yhteyksien rakentamisen hankealueiksi ja, että liitteissä esitetyt 
alueet kilpailutetaan hankealueina seuraavasti: 
 
1) Keskusta (1) ja Rauhaniemi (2) 
2) Lohilahti (4) 
3) Kaartilankoski (3), Telataipale (6), Kaipola (5), Tunnila (7),  
        Väätälänmäki  
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        (8) Partala (9), Kyrsyä (10), Mäntynen (11) 
 
Hankealueiden osalta myös osatarjoukset hyväksytään. 
 
Kunta tekee lopullisen päätöksensä hankkeeseen osallistumisesta 
toteuttajan valinnan jälkeen, kun hankkeen todelliset kustannukset ovat 
selvillä 
 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
Kiinteistöpäällikkö Antti Hulkkonen oli paikalla tämän pykälän käsittelyn 
aikana klo 15.00 - 15.50. 

 
Liitteet 
 [15] Sulkava hankealueet (1) 
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Asiointiliikenteen hankinta 1.8.2022 - 31.7.2024 
 
KHALL 11.04.2022 § 73  
  
 
 

 
Selostus Asiointiliikenteen reittien sopimukset päättyvät 31.7.2022.  
 
 Talousarvion käyttösuunnitelmassa on varattu asiointiliikenteeseen 

vuodelle 2022 yhteensä 24.000 euroa.   
  
 Ajettavat reitit keskimääräisine matkustajamäärineen 2022 ovat seuraavat: 
 
 REITTI 1  
 Sulkava kk-Kaartilankoski-Auvila (kutsu) - Matikkala-Karjulanmäki-

Rutkantie (kutsu)-Sulkava kk (keskimäärin 2 matkustajaa/reitti) 
 
 REITTI 2  
 Sulkava kk - Maarala - Mustalahti - Kommerniemi - Nuutila - Vuorilahdentie 

- Vehkosilta (kutsu) - Sulkava kk (keskimäärin 2 matkustajaa) 
 
 REITTI 3  
 Sulkava kk - Mäntynen - Niinimäki - Kyrsyä - Kammolantie - Pulkkilantie - 

Sulkava kk (keskimäärin 2  matkustajaa) 
 
 REITTI 4  
 Sulkava kk - Linkola-Leipämäki-Halttula-Tunnila-Rahkola-Kuhakoski - 

Sulkava kk ( 3  matkustajaa) 
 
 REITTI 5  
 Lohilahti-Kesohiekka-Lohilahti-Vehkapuro-Lohilahti (keskimäärin 6 

matkustajaa) 
 
 REITTI 6  
 Sulkava kk - Kaunola-Pieksänlahti-Heikkurila-Siikakoski- kunnan raja - 

Sulkava kk ( keskimäärin 2  matkustajaa) 
 
 Vanhus- ja vammaisneuvoston kanta on, että asiointiliikenteen reitistö on 

kattava ja se on hyvä pitää yllä jatkossakin.  
 
  
 
  
  
Valmistelija Hallintojohtaja Mervi Palmu 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää, että asiointiliikenteen reitit kilpailutetaan yllä 

olevien reittien mukaisesti ajalle 1.8.2022 - 31.7.2024. Kunnanhallitus 
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valtuuttaa hallintojohtajan laatimaan tarjouspyynnön ja tekemään 
hankintapäätöksen asiasta.  
 

Päätös Muutettu päätösehdotus:  
 
Asia palautetaan uudelleen valmisteltavaksi kehittämistoimenpiteiden 
selvittämistä varten.  
 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
 
KHALL 09.05.2022 § 93    
31/08.01.01/2022    
 
 

 
Selostus Asiointiliikennettä voi käyttää kaiken ikäiset ja se toimii ympäri vuoden. 

Reitit suuntautuvat taajaman ulkopuolelle ja ne ovat ryhmäkuljetuksia. 
  
 Kyytivaraukset 
 Asiakkaat voivat varata kyydin suoraan autoilijalta viimeistään ajopäivää 

edeltävänä päivänä ja kuljetukset tapahtuvat klo 8 - 12. Asiointiliikenteessä 
on sovittu aikataulu ja kiinteä perusreitti, josta pienet poikkeamat sallitaan. 
Aikataulu on väljä, jotta reitiltä voidaan tarvittaessa poiketa. Asiointiaika 
kirkonkylällä on noin tunti. Reitit ajetaan joka viikko kerran viikossa. 
Liikennöitsijä ottaa kyytivaraukset vastaan niin, että kyydintarvitsija pääsee 
asioimaan kirkonkylällä.  

  
 Tavarakuljetukset 
 Asiointiliikenne asiakkaille suoritetaan tilauksesta tehtävää 

tavarankuljetusta. Asiakkaan on mahdollista sopia kuljettajan kanssa 
päivittäistavaroiden kuljettamisesta kaupasta tai apteekista asiakkaan 
kotiin myös siinä tapauksessa, että asiakas ei itse matkusta. Asiakas 
huolehtii itse tavaroiden tilaamisen kaupasta tai apteekista.  

  
 Ajettavat reitit 1.8.2022 – 31.7.2024 ovat seuraavat: 
 
 REITTI 1  
 Sulkava kk-Kaartilankoski-Auvila (kutsu) - Matikkala-Karjulanmäki-

Rutkantie (kutsu)-Sulkava kk  
 
 REITTI 2  
 Sulkava kk - Maarala - Mustalahti - Kommerniemi - Nuutila - Vuorilahdentie 

- Vehkosilta (kutsu) - Sulkava kk  
 
 REITTI 3  
 Sulkava kk - Mäntynen - Niinimäki - Kyrsyä - Kammolantie - Pulkkilantie - 

Sulkava kk  
 
 REITTI 4  
 Sulkava kk - Linkola-Leipämäki-Halttula-Tunnila-Rahkola-Kuhakoski - 

Sulkava kk  
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 REITTI 5  
 Lohilahti-Kesohiekka-Lohilahti-Vehkapuro-Lohilahti  
 
 REITTI 6  
 Sulkava kk - Kaunola-Pieksänlahti-Heikkurila-Siikakoski- kunnan raja - 

Sulkava kk  
  
Valmistelija Hallntojohtaja Mervi Palmu, mervi.palmu(a)sulkava.fi 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää, että asiointiliikenteen reitit kilpailutetaan yllä 

olevien reittien mukaisesti ajalle 1.8.2022 - 31.7.2024. Kunnanhallitus 
valtuuttaa hallintojohtajan laatimaan tarjouspyynnön ja tekemään 
hankintapäätöksen asiasta. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin. 
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Keskustan valtuustoaloite lähipalvelujen turvaamisesta 
 
KHALL 09.05.2022 § 94    
33/00.01.01/2021    
 
 

 
Selostus Keskustan valtuustoryhmä jätti 8.3.2021 seuraavan valtuustoaloitteen 

lähipalvelujen turvaamisesta: 
  
 "Sulkavan keskustan valtuustoryhmä kantaa huolta paikkakunnan 

palvelujen ja työpaikkojen säilymisestä, kun yritysten 
liiketoimintaedellytykset heikentyvät koronatilanteen kiristyessä. 

  
 Sulkavan keskustan valtuustoryhmä esittää, että Sulkavan kunta varaa 

30.000 euroa käytettäväksi tukemaan sulkavalaisia pienyrityksiä koronan 
aiheuttamissa taloudellisissa vaikeuksissa. 

 
 Kunnanhallitus määrittelee tarkemmat jakoperusteet, ehdot ja aikataulun.  

Lisäksi edellytetään kunnan jatkavan yrittäjien aktiivista avustamista valtion 
eri koronatukimuotojen hakemisessa." 

 
 Valmistelija: Hallintojohtaja Mervi Palmu, mervi.palmu(a)sulkava.fi, 044 

417 5201 
 
 Kunnanjohtajan päätösehdotus: 
 Kunnanhallitus päättää jatkovalmistelusta. 
 
 Päätös: 
 
 Kunnanhallitus esittää valtuustolle 30.000 euron lisämäärärahaa 

elinkeinotoimen avustuksiin.  
 
 Kunnanhallitus päättää avustuskriteereistä. 
  
 ________________ 
 
 

Valtuusto myönsi vuodelle 2021 korona-avustuksiin 30 000 € 
lisämäärärahan, josta käytettiin 15 000 €. 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus esittää valtuustolle, että asia on loppuunkäsitelty.    
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin. 
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SDP:n valtuustoaloite pankkipalveluista 
 
KHALL 17.01.2022 § 8  
  
 
 

 
Selostus SDP:n valtuustoryhmän 15.11.2021 jättämä valtuustoaloite: 
 ” Nyt kun viimeinenkin paikkakunnalla toimiva pankki on ilmoittanut 

aikeestaan lopettaa henkilökohtaisen asiakaspalvelun Sulkavalla, tulisi 
kunnan kartoittaa kuntalaisten digiavun tarve ja tarvittaessa lisätä 
asiointipisteen ja kirjaston henkilöstön valmiuksia/henkilöstöresursseja 
palvleun tarjoamiseksi kuntalaisille.” 

  
Valmistelija Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Päätösehdotus kokouksessa   

 
Päätös Päätösehdotus: Kunnanhallitus päättää, että, että kuntalaisten digiavun 

tarve kartoitetaan ja vaihtoehdot tuodaan kunnanhallitukselle tiedoksi. 
 
Päätösehdotus hyväksyttiin.  
 
Kaisa Ralli oli yhteisöjäävinä tässä pykälässä klo 15.49 - 16.02. 
Vesa Ahonen oli tässä pykälässä puheenjohtajana klo 15.49 - 16.02. 

 
 
KHALL 09.05.2022 § 95    
33/00.01.01/2021    
 
 

 
Selostus Kansalaisopisto on järjestänyt digiavun kursseja senioreille keväällä 2022. 
  
Valmistelija Hallintojohtaja Mervi Palmu 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus esittää valtuustolle, että valtuustoaloite todetaan loppuun 

käsitellyksi.   
 

Päätös Muutettu päätösehdotus:  
 
Asia palautetaan uudelleen valmisteltavaksi.  
 
Päätösehdotus hyväksyttiin.  
 
Kaisa Ralli oli yhteisöjäävinä tässä pykälässä klo 15.55 - 16.04. 
Vesa Ahonen oli tässä pykälässä puheenjohtajana klo 15.55 - 16.04. 
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Liitteet 
 [16] Pankkipalvelutu SDP valtuustoaloite 
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Kunnanhallitus § 96 09.05.2022 

 
Keskustaryhmän valtuustoaloite pankkipalveluista 
 
KHALL 17.01.2022 § 9  
  
 
 

 
Selostus Keskustan valtuustoryhmä jätti 15.11.2021 seuraavan valtuustoaloitteen: 
 ” Juvan ja Puumalan kunnat ovat ilmaisseet huolensa ikäihmisten, 

yhdistysten ja yritysten palveluista OP-Suur-Savon ilmoitettua 
lakkauttavansa maaseutukonttorinsa. Samalla kunnat ovat tarjoutuneet 
yhteistökumppaneiksi uusien tapojen järjestämiseksi pankkipalveluja 
tarjottaessa. Allekirjoittaneet kehottavat kunnanhallitusta ryhtymään 
vastaaviin toimiin muiden maseutukuntein kanssa. Pankkipalvelut eivät ole 
kunnan toimialaa, mutta kuntalaisten arjen edunvalvonta mitä suurimmissa 
määrin sitä on.” 

  
Valmistelija Kunnanjohtajan Juho Järvenpää 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Päätösehdotus kokouksessa.   

 
Päätös Päätösehdotus: Kunnanhallitus päättää, että, että kuntalaisten digiavun 

tarve kartoitetaan ja vaihtoehdot tuodaan kunnanhallitukselle tiedoksi. 
 
Päätösehdotus hyväksyttiin.  
 
Kaisa Ralli oli yhteisöjäävinä tässä pykälässä klo 16.03 - 16.06. 
Vesa Ahonen oli puheenjohtajana tässä pykälässä klo 16.03 - 16.06. 

 
 
KHALL 09.05.2022 § 96    
33/00.01.01/2021    
 
 

 
Selostus Kansalaisopisto on järjestänyt digiavun kursseja senioreille keväällä 2022. 
 
  
Valmistelija Hallintojohtaja Mervi Palmu 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus esittää valtuustolle, että valtuustoaloite todetaan loppuun 

käsitellyksi.   
 

Päätös Muutettu päätösehdotus:  
 
Asia palautetaan uudelleen valmisteltavaksi.  
 
Päätösehdotus hyväksyttiin.  
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Kaisa Ralli oli yhteisöjäävinä tässä pykälässä klo 16.05 - 16.06. 
Vesa Ahonen oli puheenjohtajana tässä pykälässä klo 16.05 - 16.06. 
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KD:n valtuustoaloite/Palveluita matkailijoille ja kuntalaisille 
 
KHALL 09.05.2022 § 97    
33/00.01.01/2021    
 
 

 
Selostus KD / Veli-Pekka Alusniemi jätti 10.5.2021 kunnanvaltuuston kokouksessa 

seuraavan valtuustoaloitteen:  
 
 "Korona-aika on muuttanut ihmisten liikkumista mm. matka-autoilu on 

lisääntynyt merkittävästi ja niillä matkaillaan ympäri vuoden tutustuen 
pienempiinkin paikkakuntiin ja erityisesti niiden tarjoamiin 
luontomatkailukohteisiin.  

 
 Sulkavan kunta saisi pienellä panostuksella lisättyä mm. kyseisen 

matkailijaryhmän palveluita, esimerkiksi vaikuttamalla Sulkavan 
Suursoutujen merkittävänä taloudellisena tukijana Soutustadionin alueen 
hyödyntämiseksi lyhytaikaiseen matkailuauto pysäköintiin, 
vesitäydennykseen, sähköliittymän tarjoamiseen korvausta vastaan, 
mahdollistamalla harmaa ja WC– vesille tyhjennyspaikka, mikä palvelisi 
myös oman kunnan matka-autoilijoita, kyseinen paikka voisi sijaita myös 
jätevesipuhdistamon luona. 

 
 Soutustadionin ranta-alueelle, vaikka kunnan maalle pumppaamon 

kohdalle, toteutettaisiin yksinkertainen grillipaikka tai laavu mikä palvelisi 
myös muita matkailijoita, soutuvieraita ja kuntalaisia, kyseinen paikka olisi 
helposti muokattavissa esteettömäksi. 

 
 Pääosa kunnan keskustaajamasta ja asukkaista sijoittuu virastotalon 

puoleiselle rannalle, mutta kyseisellä puolella ei ole rannan tuntumassa 
minkäänlaista grillipaikkaa, mikä palvelisi ikäihmisiä, liikuntarajoitteisia ja 
esimerkiksi päiväkodin lapsiryhmiä. 

 
 Lisäksi automatkailijoitten, maisemillaan kehuja saanut Vekaran sillan 

veneenlaskupaikan alue muodostuisi viihtyisäksi pysähtymispaikaksi 
pienellä pintamaiden tasauksella ja tulipaikalla, palvellen myös muita 
matkailijaryhmiä sekä kuntalaisia, mikä on muokattavissa myös 
esteettömäksi pienellä työllä." 

 
 Kunnanjohtajan päätösehdotus: 
 Kunnanhallitus päättää jatkovalmistelusta.  
 
 Päätös: 
 Kunnanhallitus päätti siirtää asian jatkovalmisteluun kunnan johtotiimille.  
 
 __________________ 
  
 
Selostus Sulkavan kunnassa sijaitseva Soutustadion on Sulkavaseura Ry:n 

omistuksessa. Aloitteessa mainittuja Soutustadionille kohdistuvia 
kehitysideoita viedään tiedoksi Sulkavaseuralle. 
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 Sulkavan satamassa on olemassa oleva septilaitteisto veneiden 
tyhjennystä varten. Tämän nykyisen laitteiston muuttaminen myös 
asuntoautoille sopivaksi selvitetään.  

  
Vekaran alueen kehittämistyö aloitetaan kaavoituksen valmistuttua kesällä 
2022. 

 
Valmistelija Kiinteistöpäällikkö Antti Hulkkonen 
 Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus esittää, että valtuusto toteaa valtuustoaloitteen loppuun 

käsitellyksi. 
 

Päätös Muutettu päätösehdotus:  
 
Asia palautetaan uudelleen valmisteltavaksi.  
 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 
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Kuntalaisaloite/Urheilukentän peruskorjaus 
 
KHALL 09.05.2022 § 98    
56/00.01.01/2021    
 
 

 
Selostus Markku Savola ja Vesa Kankkunen ovat jättäneet seuraavan 

kuntalaisaloitteen: 
 
 "Sulkavan keskusurheilukentän loisto on kadonnut jo vuosikymmeniä 

sitten. Kun suorituspaikat, (etenkin juoksuradat) ovat vanhanaikaiset, 
tekniset laitteet (esim. ajanotto, tuulimittari) puuttuvat kokonaan ja muut 
fasiliteetit (esim. välinevarastot, pukuhuoneet, saniteettitilat, katsomot) ovat 
käyttökelvottomia tai puuttuvat, ei ole ihme, että kentän käyttö harjoittelu- 
ja kilpailupaikkana on hiipunut. Parhaiten kenttä nykytilassaan sopiikin 
hiihdon harrastamiseen talvella! 

 
 Vaikka kunnollisetkaan puitteet eivät tietenkään tee kenestäkään 

menestyvää urheilijaa, on Sulkavan keskusurheilukenttä niin lohduton 
näky, että se itsessään pystyy jo lannistamaan harjoitteluinnon lähes 
keneltä tahansa, näköjään myös seuroilta ja muilta yhteisöiltä, joiden 
toimintaa tulisi kuitenkin pyörittää. 

 
 Sulkavan kunnan taloussuunnitelma on nähtävillä verkossa. Se sisältää 

myös investoinnit, mutta se kohta on tyhjä. On siis syytä olettaa, ettei 
urheilukentän peruskorjausta ole ainakaan vielä vuosisuunnitelmissa. 
Lasten ja nuorten hyvinvointiohjelma 2014-2017 (hyv. kunnanvaltuustossa 
12.3.2014 §19) tavoitteet ja toimenpiteet sisältävät seuraavan maininnan 
Nuoriso ja liikunta –kohdassa s.8:  

 
 ” Asianmukaisten nuoriso- ja liikuntatilojen kunnossapito säännöllisin 

peruskorjauksin ja huolloin; nuorisotila Etelävintti, liikuntahalli ja kuntosali, 
Kukkomäen kuntorata, keskusurheilukenttä, koulujen kentät, yleiset 
uimarannat, ladut, luontopolut, retkeilyreitit jne. Näin tuetaan 
harrastusmahdollisuuksia kuten hiihto, luistelu, pallopelit, yleisurheilu ja 
suunnistus” 

 
 Tavoitteissa ja toimenpiteissä vuosille 2014-2017 oli jo maininta 

keskusurheilukentästä, viimeistään tässä vaiheessa olisi syytä tehdä 
asialle jotain. Todettakoon varmuudeksi, että kentän ylläpito ja huolto 
toimivat, niissä ei ole moitittavaa, mutta peruskorjaukset ovat unohtuneet. 

 
 Kentällä pidetään toki kesäisin urheilukerhoja sekä lasten yleisurheilukisoja 

ja kerran viikossa pelataan ainakin jalkapalloa. Tilaisuuksissa käy myös 
kesäasukkaita, jotka luovat omissa mielissään kuvaa kunnan imagosta. 
Muiden kuntien urheilukenttiä katsoessa ei voi olla miettimättä sitä, miksi 
Sulkava ei seuraa muiden esimerkkiä, esim. Rantasalmella peruskorjaus 
toteutettiin viime vuonna. Kenttien peruskorjauksiin on saatavilla avustusta, 
mutta se vaatii paperityötä, suunnittelua, laskentaa ja ennen kaikkea 
päätöksiä. Avustuksen määrä voi olla jopa 30 % toteutuneista 
kustannuksista. Hakemukseen voi halutessaan liittää kuvia, jotka auttavat, 
kun kohteen avustuksen tarvetta harkitaan. Kuvakollaasi tuonee esille 
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peruskorjauksen tarpeen parhaiten, mikäli Etelä-Savon aluehallintovirasto 
AVI:n edustajia ei saada paikan päälle käymään. 

 
 Sulkavalaiset urheilijat ovat aikain saatossa menestyneet yleisurheilussa 

kiitettävästi, vaikka kotikunnan harjoittelumahdollisuudet ovat olleet 
vaatimattomat, viime aikaisina esimerkkeinä lasten ja nuorten menestys 
Vattenfall-cupissa ja varttuneempien aikuisurheilussa. Menestyksen 
jatkumisen turvaamiseksi tai parantamiseksi peruskorjauksiin on nyt 
ryhdyttävä. 

 
 Mikäli keskusurheilukentän kunto ei ole kaikille päättäjille tuttu, siihen 

kannattaa käydä tutustumassa ja todeta tilanne henkilökohtaisesti. 
Peruskorjatulla kentällä voisi tulevaisuudessa järjestää tapahtumia ja 
kilpailuja kaikenikäisille. Lasten ja nuorten liikkuminen on vähentynyt, joten 
voisiko ajatella, että tällä hankkeella vähennettäisiin tulevaisuudessa tuki- 
ja liikuntaelinsairauksia sekä motivoitaisiin myös vanhempaa väestöä 
liikkumaan ja kilpailemaan. 

 
 Sulkavan kunta on tehnyt rohkeita päätöksiä aiemminkin, yhtenä 

mainittakoon kerrostalon rakentaminen keskustan alueelle. Nyt olisi aika 
nostaa kunnan imagoa toisella tavalla. Etenkin lapsiperheiden saamista 
kuntaan on pidetty tärkeänä, ja yhtä tärkeää on myös säilyttää nykyiset 
lapsiperheet kunnassa ja taata kaikille tasapuoliset mahdollisuudet 
harrastaa liikuntaa terveellisessä ja turvallisessa ympäristössä ikää 
katsomatta. 

 
 Toiveena on, että tämä pallo on niin iso, että siitä on helppo ottaa koppi 

halutessaan ja kunnan päättäjät sekä viranhaltijat ryhtyvät tarvittaviin 
toimenpiteisiin peruskorjauksen toteuttamiseksi." 

 
 Hallintosääntö 129 § Kunnan asukkaiden aloitteet: 
 Kunnan asukkaalla sekä kunnassa toimivalla yhteisöllä ja säätiöllä on 

oikeus tehdä aloitteita kunnan toimintaa koskevissa asioissa. Palvelun 
käyttäjällä on oikeus tehdä aloitteita palveluaan koskevassa asiassa. 

 
 Aloite tulee tehdä kirjallisesti tai sähköisellä asiakirjalla. Aloitteesta tulee 

käydä ilmi, mitä asia koskee sekä aloitteen tekijän nimi, kotikunta ja 
yhteystiedot. 

 
 Kunnanhallituksen on vuosittain toukokuun loppuun mennessä esitettävä 

valtuustolle luettelo sen toimivaltaan kuuluvissa asioissa tehdyistä kunnan 
toimintaa koskevista aloitteista ja niiden johdosta suoritetuista 
toimenpiteistä. Valtuusto voi samalla todeta, mitkä aloitteista on käsitelty 
loppuun. 

 
 Kunnanhallituksen ja lautakunnan tehtäväalueella tehdyistä aloitteista on 

vastaavasti esitettävä tiedot kunnanhallitukselle ja lautakunnalle niiden 
päättämällä tavalla. Jos aloite vaatii erityistä valmistelua, sen 
viranomaisen, jonka käsiteltäväksi aloite kuuluu, on ilmoitettava aloitteen 
tekijälle kahden kuukauden kuluessa aloitteen tekemisestä sen arvioitu 
käsittelyaika ja keneltä saa lisätietoja aloitteen käsittelystä.  

 
 Kunnanjohtajan päätösehdotus: 
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Kunnanhallitus § 98 09.05.2022 

 Kunnanhallitus toteaa, että aloitteessa esille tuodut toimenpiteet 
huomioidaan mahdollisuuksien mukaan osana liikuntapaikkojen 
kehittämistä.  

 
 Päätös: 
 Kunnanhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.  
  
  __________ 
  
 
 Kuntalaisaloite on huomioitu osana urheilukentän 

perusparannussuunnitelmaa, joka toteutetaan vuoden 2022 aikana. 
 
Valmistelija Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus esittää valtuustolle, että kuntalaisaloite todetaan 

loppuunkäsitellyksi.   
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin. 
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Peruspalvelulautakunta § 70 29.11.2021 
Kunnanhallitus § 288 07.12.2021 
Kunnanhallitus § 99 09.05.2022 

 
SDP:n valtuustoaloite omaishoitajien tukemisesta 
 
PPALLTK 29.11.2021 § 70  
  
 
 

 
Selostus  SDP:n valtuustoryhmä jätti 14.12.2020 seuraavan valtuustoaloitteen: 
 
 "Kuluneena vuonna kunnassamme on tuettu lapsiperheitä 13:nnen kk:n 

lapsilisällä, ilmaisella päivähoidolla sekä kotihoidon kuntalisän tuplauksella.  
 
 Myös omaishoitajat tekevät kunnassa erittäin arvokasta ja raskastakin 

työtä. Vuonna 2019 kunnassamme oli 45 omaishoitajaa, joista yli 65 
vuotiaita oli 29 (THL:n tilasto). Määrät ovat olleet kasvusuunnassa.  

 
 Omaishoitajuus on usein ympärivuorokautista sitoutumista. Omaishoitaja 

rakastaa ja välittää, hoivaa ja auttaa, kantaa huolta ja vastuuta sekä hoitaa 
asioita ja kuljettaa. Tyypillisesti omaishoitaja on yli 65 vuotias, nainen, 
hoitaa puolisoaan ja yleisin hoidon syy on muistisairaus. Palveluasumiseen 
ja muihin vaihtoehtoihin verrattuna omaishoito on kunnille edullista. 

 
 Omaishoitajille työ on usein omien voimavarojen äärirajoilla olemista. Oma 

korkea ikä ja omat mahdolliset sairaudet lisäävät kuormittavuutta. 
Omaishoitajien vapaa-ajan lisäämisellä tai kuukausikorvauksen 
korottamisella voidaan mahdollistaa joko kuntouttavaa hoivaa tai 
tarpeellista lepoa voimavarojen riittämisen turvaamiseksi. 

 
 Sosiaalidemokraattien valtuustoryhmä esittää, että selvitetään omaishoita-

jien tarpeita omaishoidon tuen korotuksille joko omaishoitajille suoraan 
maksettavana korvauksena tai muuna tukena, esim. lisävapaapäivinä tai 
palveluseteleinä."  

 
 Kunnanjohtajan päätösehdotus: 
 Kunnanhallitus lähettää SDP:n valtuustoaloitteen peruspalvelulautakunnal-

le jatkovalmisteltavaksi.  
 
 Päätös: 
 Kunnanhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.  
  
  __________  
 
PPALLTK § 7 
 
Selostus: Vuonna 2020 omais- ja perhehoitajien palkkioita maksettiin 190.000 €. 
 
 Oheismateriaalina Omaishoitajamäärät ja maksettavat tuet syyskuu 2020 
 
 Vt. sosiaalijohtajan päätösehdotus: 
 Peruspalvelulautakunta päättää omaishoidon tuen jatkovalmistelusta. 
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 Päätös: 
 Peruspalvelulautakunta päätti palauttaa asian valmisteluun. 
  
 Peruspalvelulautakunta päätti, että asian jatkovalmistelussa tulee tehdä 

omais- ja perhehoitajien kuuleminen asiasta. Kuulemisessa selvitetään 
palkkioiden riittävyys ja sijaishoidon saatavuus. 

 
 ________________ 
 
PPALLTK § 16 
 
Selostus: Sosterin edustajat esittelivät omaishoidon tukimuotoja peruspalvelulauta-

kunnan iltapäiväkoulussa 22.2.2021.  
 
 Vt. sosiaalijohtajan päätösehdotus: 
 Peruspalvelulautakunta päättää myöntää omais- ja perhehoitajille 

ylimääräisen vapaapäivän; yksi vuorokausi kuukaudessa. Vaihtoehtoisesti 
voidaan myöntää palveluseteli, jonka arvo on 40 euroa kuukaudessa. 

 
 Päätös:  
 Päätösehdotus hyväksyttiin.  
 
 Peruspalvelulautakunta päätti, että hallintojohtaja antaa tarkemmat 

päätöksen täytäntöönpano- ja soveltamisohjeet. 
 
 
  
Valmistelija Hallintojohtaja Mervi Palmu 
 
Esittelijä Hallintojohtaja Mervi Palmu 

 
 
Selostus Vanhus- ja vammaisneuvoston toiveena on ollut, että omaishoitajille 

tehdään kysely, jossa kartoitetaan omaishoitajien toiveita lisätuesta.  
 
 Kysely toteutettiin lokakuussa ja vastauksia saatiin 12 omaishoitajalta. 

Kyselyn tulokset on liitteessä. Kuukausikorvauksen korottamisen kannalla 
oli puolet vastaajista, palveluseteliä kannatti noin 40 % ja vapaa-ajan 
lisäämistä reilut 30 % vastaajista.  

 
 Liite: omaishoitajien kyselyn tulokset 
 
Päätösehdotus Peruspalvelulautakunta hyväksyy, että omaishoitajien kuukausikorvausta 

korotetaan 40 euroa/ omaishoitaja, siten että kuukausikorotus sisältää 
indeksikorotuksen.  
 
Peruspalvelulautakunta esittää kunnanhallitukselle ja edelleen 
kunnanvaltuustolle, että vuoden 2022 talousarvioon varataan 15.000 € 
omaishoitajien lisätukea varten. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin. 
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Kunnanhallitus § 288 07.12.2021 
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KHALL 07.12.2021 § 288  
  
 
 

 
Selostus Peruspalvelulautakunta esittää kunnanhallitukselle ja edelleen 

kunnanvaltuustolle, että vuoden 2022 talousarvioon varataan 15.000 € 
omaishoitajien lisätukea varten. 

  
Valmistelija Hallintojohtaja Mervi Palmu 
 
Esittelijä Hallintojohtaja Mervi Palmu 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus esittää kunnanvaltuustolle, että se hyväksyy vuoden 2022 

talousarvioon omaishoitajien lisätukea varten 15.000 €. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
 
KHALL 09.05.2022 § 99    
33/00.01.01/2021    
 
 

 
Selostus Valtuustoaloite on huomioitu vuoden 2022 talousarviossa. 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus esittää, että valtuusto toteaa valtuustoaloitteen loppuun 

käsitellyksi. 
 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
Liitteet 
 [17] Omaishoitajien kyselyn tulokset 



 
SULKAVAN KUNTA PÖYTÄKIRJA 9/2022  30 
 
Kunnanhallitus § 289 07.12.2021 
Peruspalvelulautakunta § 10 26.01.2022 
Kunnanhallitus § 100 09.05.2022 

 
Kokoomuksen valtuustoaloite talvi- ja avantouintipaikoista 
 
KHALL 07.12.2021 § 289  
  
 
 

 
Selostus Kokoomuksen valtuustoryhmä jätti 15.2.2021 seuraavan valtuustoaloitteen 

talvi- ja avantouintipaikoista: 
 "Talviuinti on edullinen, sosiaalinen ja luonnonläheinen harrastus, joka saa 

veren kiertämään, hormonit  liikkeelle ja terveyden kukoistamaan. Laji 
tarjoaa sekä turvallista extremeä, että rentouttavaa mindfulnessia. 
Talviuintia harrastaa jopa 100 000 suomalaista ja lajin kokeilijoita on yli 
puoli miljoonaa.  

 - Suomen Latu- 
 
 Meillä täällä Sulkavallakin saattaisi olla innokkaita harrastajia, jos vain olisi 

avanto ja pukuhuone. 
 
 Useita vuosia sitten täällä oli aktiivisia harrastajia ja avanto 

Alinanniemessä, mutta jostakin syystä ylläpito lopetettiin. Silloin 
pukuhuoneeseen sai avaimen hakea kioskilta, jonne se myös uinnin 
jälkeen palautettiin. 

 
 Talvi- tai avantouintia pitäisi voida harrastaa lähiliikuntamuotona. Monille 

harrastajille se on jokapäiväiseen liikuntaan liittyvä tapahtuma. Talvi- tai 
avantouinnin terveyttä edistävät vaikutukset liittyvät kivun hallintaan, unen 
laatuun ja vastustuskyvyn parantamiseen. Talvi- tai avantouinti lisää 
stressinsietokykyä sekä tuottaa hyvän olon tunteen koko kehoon. 

 
 Talvi- ja avantouinti on suosittu terveysliikuntamuoto ja sitä on hyvä 

harrastaa sille erityisesti varatussa uimapaikassa tai tutussa ja 
turvallisessa rannassa luonnonvesissä. 

 
 Esitämme, että kuntaamme sijoitetaan talvi- tai avantouintipaikka ainakin 

kirkonkylään ja jos harrastajia löytyy niin myös esim. Lohilahdelle. Paikat, 
tulisivat olla varustettuna uimakopilla, pumpulla ja valaistuksella. 
Ylläpidosta vastaisi Sulkavan kunta. 

 
 Kokoomuksen valtuustoryhmä Leila Virta ja Taina Huiskonen" 
 
 Kunnanjohtajan päätösehdotus: 
 Kunnanhallitus päättää jatkovalmistelusta. 
 
 Asia siirretään kehittämispäällikölle jatkovalmisteltavaksi. Tehdyt 

selvitykset tuodaan kunnanhallitukselle.  
 
 Päätös: 
 Kunnanhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.  
 Pidettiin kokoustauko tämän pykälän käsittelyn jälkeen klo 14.33 - 14.40. 
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  __________ 
 
Selostus Avantouintipaikan perustamista Alinanniemeen on selvitetty ja 

kustannukset jakaantuvat seuraavasti: 
- perustamiskustannukset 7.500 € Alv 0 % 
- ylläpitokustannukset 2.000 € Alv 0 % (sis. kunnossapito, siivous, 

sähkökulu) 
Liikuntatoimen kokonaisbudjetti vuodelle 2022 on n. 347.000 euroa. 
 
Peruspalvelulautakunta on käynyt iltakoulussa 17.11.2021 läpi kunnan 
liikuntapaikkaselvityksen ja todennut, että avantouintipaikkaa ei otettaisi 
kunnan ylläpidettäväksi. 

 
   
Valmistelija Kehittämispäällikkö Oili Tikka 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Päätösehdotus annetaan kokouksessa. 
 
Muutettu päätösehdotus  Asia palautetaan uudelleen valmisteluun.  
 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
 
PPALLTK 26.01.2022 § 10  
  
 
 

 
Selostus Avantouintipaikan perustamista Alinanniemeen on selvitetty ja 

kustannukset jakaantuvat seuraavasti: 
 -perustamiskustannukset 7.500 € Alv 0 % 
 -ylläpitokustannukset 2.000 € Alv 0 % (sis. kunnossapito, siivous, 

sähkökulu) 
  
 Peruspalvelulautakunta on käynyt iltakoulussa 17.11.2021 läpi kunnan 

liikuntapaikkaselvityksen ja todennut, että avantouintipaikkaa ei otettaisi 
kunnan ylläpidettäväksi. Iltakoulussa päätettiin myös selvittää mahdollisia 
säästökohteita liikuntatoimessa, jotka voisivat mahdollistaa uusien 
liikuntapaikkojen käyttöönoton ja ylläpidon talousarvioon. Näistä saatavat 
kustannussäästöt olisivat selvityksen perusteella 3000 euroa vuodessa. 
Liikuntatoimen kokonaisbudjetti vuodelle 2022 on n. 347.000 euroa.  

  
Valmistelija Kehittämispäällikkö Oili Tikka, oili.tikka@sulkava.fi, 044 417 5212 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Päätösehdotus tehdään kokouksessa. 

 
Päätös Päätösehdotus: Avantouintipaikkaa ei oteta kunnan ylläpidettäväksi. Kunta 

osoittaa avantouintipaikan Alinanniemestä mahdolliselle järjestäjälle.  

mailto:oili.tikka@sulkava.fi
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Kunnanhallitus § 289 07.12.2021 
Peruspalvelulautakunta § 10 26.01.2022 
Kunnanhallitus § 100 09.05.2022 

 
Päätösehdotus hyväksyttiin.  
 
Kehittämispäällikkö Oili Tikka oli paikalla tämän pykälän käsittelyssä klo 
18.25 - 18.33. 

 
 
KHALL 09.05.2022 § 100    
33/00.01.01/2021    
 
 

 
  
  
Valmistelija Kunnanjohtaja Juho Järvenpää  
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus esittää valtuustolle, että kuntalaisaloite todetaan 

loppuunkäsitellyksi.     
 

Päätös Muutettu päätösehdotus:  
 
Valtuustoaloite todetaan keskeneräiseksi.  
 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 



 
SULKAVAN KUNTA PÖYTÄKIRJA 9/2022  33 
 
Kunnanhallitus § 222 04.10.2021 
Kunnanhallitus § 58 22.03.2022 
Kunnanvaltuusto § 15 12.04.2022 
Kunnanhallitus § 101 09.05.2022 

 
Kokoomuksen valtuustoaloite Leaderhankkeiden väliaikaisesta rahoituksesta sulkavalaisille 
yhdistyksille 
 
KHALL 04.10.2021 § 222  
  
 
 

 
Selostus Kokoomuksen valtuustoryhmä jätti 12.8.2021 seuraavan valtuustoaloitteen 

Leaderhankkeiden väliaikaisesta rahoituksesta sulkavalaisille yhdistyksille: 
 
 ” Sulkavan kunnassa on vireitä yhdistyksiä, jotka järjestävät toimintaa sekä 

kehittävät kuntaamme eri tavoin. Suuremmille hankkeille on mahdollisuus 
hakea Leaderrahoitusta Rajupusu Leaderilta. Hankkeissa voi haasteeksi 
muodostua se, että kulut alkavat juosta ennenkuin hankkeesta voi tehdä 
maksatushakemuksia. Jotta pienten yhdistysten kehittämistoimintaa 
syntyisi, kunta voisi toimia väliaikaisena lainamuotoisena rahoittajana. 

 
 Sulkavan kunnan hallintosäännön 27§:n mukaan ”Kunnanvaltuusto 

päättää lainan antamisesta”. Aloitteessamme esitämme, että meillä olisi 
periaatepäätös, jonka mukaan kunta voi lainata hankeaikaisen rahoituksen 
sulkavalaiselle järjestölle. Laina haetaan samoilla periaatteilla kullekin 
hankkeelle erikseen. 

 
 • Hanke tulee olla yleishyödyllinen, jonka hyödyistä on kaikkien kuntalaisen 
 mahdollisuus nauttia. 
 • Lainan myöntäminen edellyttää myönteistä rahoituspäätöstä Rajupusu 

Leaderilta 
 • Toteuttajalta edellytetään riittäviä taloudellisia resursseja ja tarvittavaa 

osaamista tuettavan toiminnan toteuttamiseen 
 • Laina on koroton. 
  
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää jatkovalmistelusta. Kunnanjohtajan muutettu 

päätösehdotus: Valtuustoaloite lähetetään kehittämispäällikölle 
jatkovalmisteltavaksi. Selvitys tuodaan kunnanhallitukselle.  
 

Päätös Muutettu päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
 
KHALL 22.03.2022 § 58  
  
 
 

 
Selostus Kokoomuksen valtuustoaloitteen 12.8.2021 mukaan Sulkavan kunnan tulisi 

myöntää sulkavalaisille yhdistyksille rahoitusta Leader-hankkeiden 
väliaikaisrahoitukseen. Hanketuet maksetaan jälkikäteen toteutuneiden 
kustannusten perusteella, jolloin hankkeen hakeminen ja toteuttaminen 
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edellyttää, että yhdistyksellä on riittävästi omia kassavaroja hankkeen 
toteuttamiseksi omilla varoilla. Lisäksi viiveet hankerahojen maksatuksissa 
voivat aiheuttaa ongelmia yhdistyksen maksuvalmiudessa. Useinkaan 
yhdistyksillä ei ole riittävää määrää omia kassavaroja hankkeen 
toteuttamiseksi, mikä aiheuttaa esteen yhdistysten käytännön 
mahdollisuuksiin hakea hankerahoitusta. Kunnan lainoituksilla tuetaan 
yhdistysten maksuvalmiutta hankeaikana, jolloin useammille yhdistyksille 
tulee mahdollisuus hakea hankerahoitusta. 

 
 Paikallinen Leader-yhdistyksemme yhdistyy tällä hetkellä Savonlinnan ja 

Enonkosken alueella toimivan Piällysmies-leaderin kanssa muodostaen 
uuden Leader-yhdistyksen. Piällysmies-leaderin alueen kunnissa 
Savonlinnassa ja Enonkoskella tällainen väliaikaisrahoitus on ollut 
käytössä jo vuosista 2015 ja 2017 alkaen. Joissakin kunnissa hankelainoja 
käytetään myös yhdistysten työllistämisen mahdollistamiseksi silloin, kun 
työllistämisavustuksissa ei ole mahdollista saada ennakkoa. Esimerkiksi 
kun yhdistys palkkaa työttömiä töihin, tulee yhdistyksellä olla heidän 
ensimmäisen kuukauden palkkojaan vastaava rahoitus tilillä. Pienille 
yhdistyksille tämä voi olla ongelma. 

 
 Selvityksen perusteella väliaikaisessa rahoituksessa voitaisiin soveltaa 

lainaehtoja seuraavasti: 
 
 Lainaehdot: 
 

 Hanke tulee olla yleishyödyllinen, jonka hyödyistä on kaikkien 
kuntalaisen mahdollisuus nauttia. 

 Lainoitettava toiminta tulee olla Sulkavan kunnan strategian mukaista ja 
kohdistua Sulkavan kunnan alueelle 

 Lainan myöntäminen edellyttää myönteistä rahoituspäätöstä  
 Lainan vakuudeksi tulee myönteinen rahoituspäätös 
 Toteuttajalta edellytetään riittäviä taloudellisia resursseja ja tarvittavaa 

osaamista tuettavan toiminnan toteuttamiseen 
 Lainan enimmäismäärä on 7000 euroa 
 Laina-aika enintään 36 kuukautta 
 Laina on koroton. 

 
 Päätöksen myönnettävistä lainoista tekee kunnanjohtaja. 
 
  
Valmistelija Kehittämispäällikkö Oili Tikka, oili.tikka@sulkava.fi, 044 417 5212 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää 

1) esittää kunnanvaltuustolle, että Sulkavan kunta käynnistää 
hanketoiminnan lainoituksen 17.5.2022 alkaen, mitä varten 
taloussuunnitelman rahoitusosan kohtaan antolainasaamisten lisäys 
osoitetaan 20 000 euron lisämääräraha 
2) hyväksyä hanketoimintaan myönnettävien lainojen ehdot edellä 

mailto:oili.tikka@sulkava.fi
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esitetysti 
3) päätökset myönnettävistä lainoista tekee kunnanjohtaja 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin.  
 
Kehittämispäällikkö Oili Tikka oli paikalla tämän pykälän käsittelyn aikana 
klo 15.13 - 15.17. 

 
 
KVALT 12.04.2022 § 15  
  
    

Kunnanhallituksen päätösesitys: 
 Kunnanvaltuusto käynnistää hanketoiminnan lainoituksen 17.5.2022 

alkaen, mitä varten taloussuunnitelman rahoitusosan kohtaan 
antolainasaamisten lisäys osoitetaan 20 000 euron lisämääräraha. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
 
KHALL 09.05.2022 § 101    
33/00.01.01/2021    
 
 

 
Selostus Valtuustoaloitteen johdosta on hyväksytty rahoitusperiaatteet ja saatu 

tarvittava lisämääräraha. 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus esittää, että valtuusto toteaa valtuustoaloitteen loppuun 

käsitellyksi.   
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin. 
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SDP:n valtuustoaloite urheilukentän peruskorjauksen tasosta 
 
KHALL 30.11.2021 § 278  
  
 
 

 
Selostus SDP:n valtuustoryhmä jätti 15.11.2021 seuraavan valtuustoaloitteen: 
 ” Peruskorjauksen lähtökohta tulee olla nykyisen kentän  kunnostus eikä 

uuden kentän rakentaminen. Kunnostuksen kohteena tulee olla: 
- nykyisten pintojen kunnostus 
- reuna-alueiden kunnostus 
- sosiaalitilojen rakentaminen vv-liittymineen 
- lumetuslaitteiston uusiminen 

 
Ennen uutta suunnittelutyötä olisi syytä kartoittaa kentän käyttäjät ja 
määrät lajeittain kesä-/talvikausilta. Tämän pohjalta määritellään sitten 
painopisteet kunnostukselle.” 

  
Valmistelija Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää jatkovalmistelusta.   

 
Valtuustoaloite lähetetään kiinteistöpäällikölle valmisteltavaksi 
 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin.  
 
Kiinteistöpäällikkö Antti Hulkkonen oli paikalla tämän pykälän käsittelyn 
aikana klo 11.00 - 11.12. 

 
 
KHALL 09.05.2022 § 102    
33/00.01.01/2021    
 
 

 
Selostus Valtuustoaloite on huomioitu urheilukentän perusparannuksen 

hankesuunnitelmassa. 
  
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus esittää valtuustolle, että aloite todetaan loppuunkäsitellyksi.   

 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
Liitteet 
 [18] Urheilukentän peruskorjaus SDP valtuustoaloite 
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Vanhus- ja vammaisneuvoston aloite/ikäihmisten ennaltaehkäisevät kotikäynnit 
 
KHALL 07.12.2021 § 291  
  
 
 

 
Selostus Vanhus- ja vammaisneuvosto on tehnyt seuraavan aloitteen: 
 
 ”Sulkavan kunnassa on tehty avo- ja hoivapalveluiden toimesta 

ennaltaehkäiseviä kotikäyntejä yli 80-vuotiaille sulkavalaisille senioreille 
joka toinen vuosi vuoteen 2015 saakka. 2017 olisi ollut seuraavien aika, 
mutta silloin palvelut siirtyivät Attendolle. Kuntalaisilta on tullut kyselyjä 
näiden kotikäyntien toteuttamisesta. Tehdäänkö näitä vielä ja kenen 
vastuulla ne ovat? 

 
 Laki ikääntyneen väestön toimintakyvyn tukemisesta sekä iäkkäiden 

sosiaali- ja terveyspalveluista (ns. vanhuslpalvelulaki, 980/2012) 
määrittelee kunnan velvollisuudet senioriväestön hyvinvoinnin, terveyden, 
toimintakyvyn ja itsenäisen suoriutumisen tukemiseksi. Lain tarkoituksena 
on tukea koko ikääntyneen väestön hyvinvointia, terveyttä, toimintakykyä ja 
itsenäistä suoriutumista ja parantaa mahdollisuutta osallistua palvelujen 
kehittämiseen kunnassa. Lisäksi lain tarkoitus on parantaa iäkkäiden 
henkilöiden mahdollisuutta saada laadukkaita sosiaali- ja terveyspalveluja 
sekä vaikuttaa palvelujensa sisältöön ja toteuttamiseen. Ennaltaehkäisevät 
kotikäynnit on tarkoitettu kotona asuville ikäihmisille. Kotikäyntien 
tavoitteena on tukea ikäihmisiä säilyttämään toimintakykynsä 
mahdollisimman pitkään ja tarjota heille tietoa saatavilla olevista 
palveluista. Kotikäynneillä tehtävissä arvioinneissa painottuvat 
toimintakyvyn heikkenemistä ennakoivien riskitekijöiden kartoittaminen. 
Käynneillä kartoitetaan myös asumisturvallisuutta ja mahdollisten 
apuvälineiden yms. tarvetta.  

 
 Ennaltaehkäisevistä kotikäynneistä keskusteltiin vanhus- ja 

vammaisneuvoston kokouksessa 22.9.2021.  Sovittiin, että vanhus- ja 
vammaisneuvosto tekee aloitteen asian tiedustelun suhteen 
kunnanhallitukselle. Jos näitä kotikäyntejä ei ole nyt toteutettu, niin voisiko 
niitä käynnistellä uudelleen ja kenen vastuulla toteutus on?” 

 
 
Valmistelija Hallintojohtaja Mervi Palmu 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus lähettää vanhus- ja vammaisneuvoston aloitteen 

”Ikäihmisten ennaltaehkäisevät kotikäynnit” peruspalvelulautakunnan 
käsiteltäväksi.    
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin.  
 
Asian käsittelyssä tulee kuulla kolmatta sektoria. 
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PPALLTK 26.01.2022 § 9  
  
 
 

 
Selostus Vanhus- ja vammaisneuvoston tekemässä aloitteessa ”Ikäihmisten 

ennaltaehkäisevät kotikäynnit” kuullaan kolmannen sektorin edustajia.   
 Sulkavan kolmen eläkeläisyhdistyksen yhteinen näkemys asiaan esitellään 

kokouksessa.    
 
Valmistelija Hallintojohtaja Mervi Palmu 
 
Esittelijä Hallintojohtaja Mervi Palmu 

 
Päätösehdotus Päätösehdotus tehdään kokouksessa. 

 
Päätös Päätösehdotus: Ikäihmisten ennaltaehkäisevien kotikäyntien suunnittelu ja 

toteutus aloitetaan kotihoidon ja eläkeläisjärjestöjen kanssa yhdessä.  
 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
 
KHALL 09.05.2022 § 103    
33/00.01.01/2021    
 
 

 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus esittää valtuustolle, että aloite todetaan loppuunkäsitellyksi.   

 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
Liitteet 
 [19] Aloite ikäihmisten kotikäynneistä 
 [20] Lausuntoikäihmisten enneltaehkäisevät kotikäynnit 
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Valtuustoaloite Sulkavan kunnan lausunnosta koskien seurakuntaliitosta 
 
KHALL 24.02.2022 § 35  
  
 
 

 
Selostus Valtuustoaloite Sulkavan kunnan lausunnosta koskien seurakuntaliitosta: 
 Sulkavalla valmistellaan seurakuntalaisten valitusta kirkkohallituksen 25.1. 

tekemästä päätöksestä Sulkavan seurakunnan lakkauttamiseksi ja 
liittämiseksi Savonlinnan seurakuntaan vuoden 2023 alusta lukien.  

 Valitus tehdään seurakuntalaisten toimesta ja valituksen laatija on pyytänyt 
Sulkavan kuntaa antamaan lausunnon asiasta. Kunnanhallituksen tulee 
valmistella kiireellisesti kunnan lausunto seurakuntalaisten valituksen 
liitteeksi. 

 
 Sulkavalla 15.2.2022 
 Autio Hannamari 
 Auvinen Hannu 
 Kärki Kukka-Maaria 
 Paunonen Pertti 
 Partanen Lasse 
 Ralli Kaisa 
 
 -- 
 
 Kunnanhallitus kävi lähetekeskustelun Sulkavan seurakunnan tilanteesta 

iltakoulussa 17.2.2022.  
 
 Sulkavan kunnanhallituksen lausunto asiassa seurakuntalaisten valituksen 

liitteeksi 
 Kirkkohallituksen päätöksessä ja asian valmistelussa on tarkasteltu 

pääosin seurakunnan taloudellista asemaa. Kuitenkin arviointi siitä, miten 
seurakunta on kyennyt vastaamaan tehtävistänsä on jäänyt 
kokonaisarvioinnissa vähäiseksi.  

 
 Kirkkolain 4. luvun 1 § Seurakunnan tehtävät: 
 Toteuttaakseen kirkon tehtävää seurakunta huolehtii jumalanpalvelusten 

pitämisestä, kasteen ja ehtoollisen toimittamisesta sekä muista kirkollisista 
toimituksista, kristillisestä kasvatuksesta ja opetuksesta, sielunhoidosta, 
diakoniasta ja lähetystyöstä sekä muista kristilliseen sanomaan 
perustuvista julistus- ja palvelutehtävistä. 

 
 Sulkavan kunnan käsityksen mukaan Sulkavan seurakunta on pystynyt 

hoitamaan sille Kirkkolaissa osoitetut tehtävät.  
 
 Lisäksi Sulkavan kunta toteaa, että Sulkavan seurakunta on merkittävä 

maanomistaja kunnassa ja maanjalostamisella (kaavoitus) olisi 
mahdollisuus saada omaisuuden tuottoa nykyistä paremmaksi. Sulkavan 
kunnan näkökulmasta seurakunnan omistamien virkistys- ja 
retkeilyalueiden merkitys on kunnan elinvoiman ja vetovoimaisuuden 
kannalta merkittävä seikka. Päätöksenteko alueiden käytöstä tulisi 
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jatkossakin pitää paikallisella tasolla, koska se on edellytyksenä niiden 
kehitättämiselle ja hyödyntämiselle. Sulkavan kunnan yhteistyö oman 
seurakunnan kanssa on ollut tiivistä.  

 
 Kirkkohallituksen päätöksestä, jolla Sulkavan seurakunta lakkautetaan, jää 

epäselväksi onko Sulkavan kunnan alueelle tarkoitus perustaa 
Savonlinnan seurakunnan toimesta kappeliseurakunta, kuten on aiemmin 
menetelty Rantasalmen, Enonkosken, Kerimäen ja Punkaharjun osalta. 
Ennen kuin kirkkohallituksen tekemää Sulkavan seurakunnan 
lakkautuspäätöstä laitetaan täytäntöön, tulee olla ehdoton selvyys siitä että 
Sulkavan seurakunnan toiminta jatkuu vähintään omana 
kappeliseurakuntana.  

 
 Sulkavan kunta ei kannata Sulkavan seurakunnan lakkauttamista, koska 

se ei ole kunnan kokonaisedun mukaista.  
  
 Ari Partanen esitti, että kunta ei ota kantaa seurakuntaliitokseen. Ari 

Partasen esitys raukesi, kun sitä ei kannattanut kukaan.  
 
 
Valmistelija Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus antaa vastauksena valtuustoaloitteeseen selostusosan 

mukaisen lausunnon. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin.  
 
Aku Mikkonen oli yhteisöjäävinä ja Vesa Ahonen palvelussuhdejäävinä 
tässä pykälässä klo 9.42 - 10.42. 
  
Ari Partanen oli paikalla Vesa Ahosen varajäsenenä klo 9.43 - 10.42. 
 
Kokoustauko pidettiin tämän pykälän jälkeen klo 10.43 - 10.47. 

 
 
KHALL 09.05.2022 § 104    
30/00.01.01/2022    
 
 

 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus esittää valtuustolle, että aloite todetaan loppuunkäsitellyksi.   

 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Aku Mikkonen oli yhteisöjäävinä ja Vesa Ahonen palvelussuhdejäävinä 
tässä pykälässä klo 16.31 - 16.32. 
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Keskustan ja perussuomalaisten valtuustoaloite välipalan käyttöönottamisesta lukiossa 
 
KHALL 24.02.2022 § 39  
  
 
 

 
Selostus Keskustan ja perussuomalaisten valtuustoryhmät jättivät 15.2.2022 

seuraavan valtuustoaloitteen: 
 
 ”Sulkavan lukiossa on pitkiä koulupäiviä. Esitämme 

välipalamahdollisuuden palauttamista myös lukiolaisille, koska 
koulupäivistä matkoineen voi tulla todella pitkiä. Välipala voi olla myös 
maksullinen. Pääasia on, että sellainen vaihtoehto järjestettäisiin.” 

  
Valmistelija Hallintojohtaja Mervi Palmu 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää jatkovalmistelusta. 

 
Päätös Kunnanhallitus päättää lähettää asian jatkokäsiteltäväksi. 
 
 
KHALL 09.05.2022 § 105    
30/00.01.01/2022    
 
 

 
Selostus Koulun välipalamahdollisuus on otettu käyttöön. 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus esittää valtuustolle, että aloite todetaan loppuunkäsitellyksi. 

 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Jani Sairanen poistui klo 16.33 tämän pykälän käsittelyn jälkeen. 
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Luettelo valtuutettujen tekemistä aloitteista ja kuntalaisaloitteista 
 
KHALL 09.05.2022 § 106    
33/00.01.01/2021    
 
 

 
Selostus Hallintosäännön 66 §:n mukaan Kunnanhallituksen on vuosittain 

toukokuun loppuun mennessä esitettävä valtuustolle luettelo valtuutettujen 
tekemistä ja kunnanhallitukselle lähetetyistä aloitteista, joita valtuusto ei 
edellisen vuoden loppuun mennessä ole lopullisesti käsitellyt. Samalla on 
ilmoitettava, mihin toimenpiteisiin niiden johdosta on ryhdytty. Valtuusto voi 
todeta, mitkä aloitteista on käsitelty loppuun. 

 
 Hallintosäännön 129 §:n mukaan Kunnan asukkaalla sekä kunnassa 

toimivalla yhteisöllä ja säätiöllä on oikeus tehdä aloitteita kunnan toimintaa 
koskevissa asioissa. Palvelun käyttäjällä on oikeus tehdä aloitteita 
palveluaan koskevassa asiassa. Kunnanhallituksen on vuosittain 
toukokuun loppuun mennessä esitettävä valtuustolle luettelo sen 
toimivaltaan kuuluvissa asioissa tehdyistä kunnan toimintaa koskevista 
aloitteista ja niiden johdosta suoritetuista toimenpiteistä. Valtuusto voi 
samalla todeta, mitkä aloitteista on käsitelty loppuun. 

 
   
 Keskustan valtuustoryhmän 22.2.2018 jättämä aloite liikuntapaikkojen 

varausjärjestelmän sähköistämiseksi: 
 "Esitän, että Sulkavan kunta ryhtyy selvittämään mahdollisuuksia 

liikuntahallin tilojen sekä mahdollisesti ulkona olevan 
tenniskenttien/luistelukentän varausjärjestelmän sähköistämisestä. 
Sähköinen varausjärjestelmä helpottaa asiakkaiden käyttömukavuutta 
sekä tehostaa tilojen toiminta-astetta.  Sähköiseen järjestelmään 
kirjattaisiin vakiovuorot ja esimerkiksi jätettäisiin muutamia tyhjiä vuoroja, 
jotka olisivat varattavissa edelleen kirjaston kautta. Sähköinen järjestelmä 
mahdollistaisi, että varauksia voisi tehdä ympäri vuorokauden, sekä 
saataisiin liikuntahallin viikkokalenterit täytettyä. Vuorojen perumiset 
tapahtuisivat järjestelmän kautta, niin että vuoro tulisi peruuttaa esimerkiksi 
viikkoa aiemmin. Sähköinen järjestelmä tekisi koosteen laskuista ja 
esimerkiksi liikuntahallin vakiovuorojen käyttäjät saisivat laskun kerran 
kuukaudessa omista varauksistaan. Vuoron varattuasi yhteyshenkilölle 
tulisi sähköpostitse tai tekstiviestillä varauksenvahvistus sekä ovikoodi 
päästäkseen vuoroa käyttämään varauksen ajankohtana. Tenniskentät 
kesällä sekä luistelukenttä talvisin olisivat maksuttomassa käytössä, 
kuitenkin niin että varausjärjestelmästä huolimatta esimerkiksi luisteluun 
varataan aina myös täysin vapaata aikaa kaikille kuntalaisille. Varauksia 
tekisivät yksityishenkilöt, urheiluseurat ja yritykset. Varauskalenteri olisi 
näkyvillä kaikille avoimesti, vakiovuorot pystyisi merkitsemään kalenteriin 
kaikkien nähtäväksi. Sähköisiä varausjärjestelmiä tarjoaa moni yritys, 
esimerkiksi TIMMI  SOFTWARE OY tarjoaa erityisesti kunnille tarkoitettua 
varausjärjestelmää. 

 Keskustan valtuustoryhmän puolesta Jenna Tarima" 
  
 Toimenpiteet: 
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 Kunnanhallitus on päättänyt, että sähköinen tilanvarausjärjestelmä tulee 
selvittää kokonaisuutena siten, että sitä voidaan hyödyntää kaikissa 
kunnan toiminnoissa. 

 
 Valtuusto edellytti, että kunnanhallitus ottaa asian käsittelyyn jo vuoden 

2020 talousarviota valmistellessaan aikataulutuksen varmentamiseksi. 
- Aloite on kesken 

 
 Markku Savola ja Vesa Kankkunen ovat jättäneet seuraavan 

kuntalaisaloitteen: 
 "Sulkavan keskusurheilukentän loisto on kadonnut jo vuosikymmeniä 

sitten. Kun suorituspaikat, (etenkin juoksuradat) ovat vanhanaikaiset, 
tekniset laitteet (esim. ajanotto, tuulimittari) puuttuvat kokonaan ja muut 
fasiliteetit (esim. välinevarastot, pukuhuoneet, saniteettitilat, katsomot) ovat 
käyttökelvottomia tai puuttuvat, ei ole ihme, että kentän käyttö harjoittelu- 
ja kilpailupaikkana on hiipunut. Parhaiten kenttä nykytilassaan sopiikin 
hiihdon harrastamiseen talvella! 

 
 Vaikka kunnollisetkaan puitteet eivät tietenkään tee kenestäkään 

menestyvää urheilijaa, on Sulkavan keskusurheilukenttä niin lohduton 
näky, että se itsessään pystyy jo lannistamaan harjoitteluinnon lähes 
keneltä tahansa, näköjään myös seuroilta ja muilta yhteisöiltä, joiden 
toimintaa tulisi kuitenkin pyörittää. 

 
 Sulkavan kunnan taloussuunnitelma on nähtävillä verkossa. Se sisältää 

myös investoinnit, mutta se kohta on tyhjä. On siis syytä olettaa, ettei 
urheilukentän peruskorjausta ole ainakaan vielä vuosisuunnitelmissa. 
Lasten ja nuorten hyvinvointiohjelma 2014-2017 (hyv. kunnanvaltuustossa 
12.3.2014 §19) tavoitteet ja toimenpiteet sisältävät seuraavan maininnan 
Nuoriso ja liikunta –kohdassa s.8:  

 
 ” Asianmukaisten nuoriso- ja liikuntatilojen kunnossapito säännöllisin 

peruskorjauksin ja huolloin; nuorisotila Etelävintti, liikuntahalli ja kuntosali, 
Kukkomäen kuntorata, keskusurheilukenttä, koulujen kentät, yleiset 
uimarannat, ladut, luontopolut, retkeilyreitit jne. Näin tuetaan 
harrastusmahdollisuuksia kuten hiihto, luistelu, pallopelit, yleisurheilu ja 
suunnistus” 

 
 Tavoitteissa ja toimenpiteissä vuosille 2014-2017 oli jo maininta 

keskusurheilukentästä, viimeistään tässä vaiheessa olisi syytä tehdä 
asialle jotain. Todettakoon varmuudeksi, että kentän ylläpito ja huolto 
toimivat, niissä ei ole moitittavaa, mutta peruskorjaukset ovat unohtuneet. 

 
 Kentällä pidetään toki kesäisin urheilukerhoja sekä lasten yleisurheilukisoja 

ja kerran viikossa pelataan ainakin jalkapalloa. Tilaisuuksissa käy myös 
kesäasukkaita, jotka luovat omissa mielissään kuvaa kunnan imagosta. 
Muiden kuntien urheilukenttiä katsoessa ei voi olla miettimättä sitä, miksi 
Sulkava ei seuraa muiden esimerkkiä, esim. Rantasalmella peruskorjaus 
toteutettiin viime vuonna. Kenttien peruskorjauksiin on saatavilla avustusta, 
mutta se vaatii paperityötä, suunnittelua, laskentaa ja ennen kaikkea 
päätöksiä. Avustuksen määrä voi olla jopa 30 % toteutuneista 
kustannuksista. Hakemukseen voi halutessaan liittää kuvia, jotka auttavat, 
kun kohteen avustuksen tarvetta harkitaan. Kuvakollaasi tuonee esille 
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peruskorjauksen tarpeen parhaiten, mikäli Etelä-Savon aluehallintovirasto 
AVI:n edustajia ei saada paikan päälle käymään. 

 
 Sulkavalaiset urheilijat ovat aikain saatossa menestyneet yleisurheilussa 

kiitettävästi, vaikka kotikunnan harjoittelumahdollisuudet ovat olleet 
vaatimattomat, viime aikaisina esimerkkeinä lasten ja nuorten menestys 
Vattenfall-cupissa ja varttuneempien aikuisurheilussa. Menestyksen 
jatkumisen turvaamiseksi tai parantamiseksi peruskorjauksiin on nyt 
ryhdyttävä. 

 
 Mikäli keskusurheilukentän kunto ei ole kaikille päättäjille tuttu, siihen 

kannattaa käydä tutustumassa ja todeta tilanne henkilökohtaisesti. 
Peruskorjatulla kentällä voisi tulevaisuudessa järjestää tapahtumia ja 
kilpailuja kaikenikäisille. Lasten ja nuorten liikkuminen on vähentynyt, joten 
voisiko ajatella, että tällä hankkeella vähennettäisiin tulevaisuudessa tuki- 
ja liikuntaelinsairauksia sekä motivoitaisiin myös vanhempaa väestöä 
liikkumaan ja kilpailemaan. 

 
 Sulkavan kunta on tehnyt rohkeita päätöksiä aiemminkin, yhtenä 

mainittakoon kerrostalon rakentaminen keskustan alueelle. Nyt olisi aika 
nostaa kunnan imagoa toisella tavalla. Etenkin lapsiperheiden saamista 
kuntaan on pidetty tärkeänä, ja yhtä tärkeää on myös säilyttää nykyiset 
lapsiperheet kunnassa ja taata kaikille tasapuoliset mahdollisuudet 
harrastaa liikuntaa terveellisessä ja turvallisessa ympäristössä ikää 
katsomatta. 

 
 Toiveena on, että tämä pallo on niin iso, että siitä on helppo ottaa koppi 

halutessaan ja kunnan päättäjät sekä viranhaltijat ryhtyvät tarvittaviin 
toimenpiteisiin peruskorjauksen toteuttamiseksi." 

 
 Toimenpiteet: 
 Kunnanhallitus on todennut, että aloitteessa esille tuodut toimenpiteet 

huomioidaan mahdollisuuksien mukaan osana liikuntapaikkojen 
kehittämistä.   

 
 Urheilukentän perusparannus on huomioitu vuoden 2022 

investointisuunnitelmassa. 
- Aloite on on loppuunkäsitelty 

 
SDP:n valtuustoryhmä 14.2020 jättämä valtuustoaloite  
omaishoitajien tukemisesta: 

 "Kuluneena vuonna kunnassamme on tuettu lapsiperheitä 13:nnen kk:n 
lapsilisällä, ilmaisella päivähoidolla sekä kotihoidon kuntalisän tuplauksella.  

 
 Myös omaishoitajat tekevät kunnassa erittäin arvokasta ja raskastakin 

työtä. Vuonna 2019 kunnassamme oli 45 omaishoitajaa, joista yli 65 
vuotiaita oli 29 (THL:n tilasto). Määrät ovat olleet kasvusuunnassa.  

 
 Omaishoitajuus on usein ympärivuorokautista sitoutumista. Omais-hoitaja 

rakastaa ja välittää, hoivaa ja auttaa, kantaa huolta ja vastuuta sekä hoitaa 
asioita ja kuljettaa. Tyypillisesti omaishoitaja on yli 65 vuotias, nainen, 
hoitaa puolisoaan ja yleisin hoidon syy on muistisaraus. Palveluasumiseen 
ja muihin vaihtoehtoihin verrattuna omaishoito on kunnille edullista. 
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 Omaishoitajille työ on usein omien voimavarojen äärirajoilla olemista. Oma 
korkea ikä ja omat mahdolliset sairaudet lisäävät kuormittavuutta. 
Omaishoitajien vapaa-ajan lisäämisellä tai kuukausikorvauksen 
korottamisella voidaan mahdollistaa joko kuntouttavaa hoivaa tai 
tarpeellista lepoa voimavarojen riittämisen turvaamiseksi. 

 
 Sosiaalidemokraattien valtuustoryhmä esittää, että selvitetään 

omaishoitajien tarpeita omaishoidon tuen korotuksille joko omaishoitajille 
suoraan maksettavana korvauksena tai muuna tukena, esim. 
lisävapaapäivinä tai palveluseteleinä."  

 
 Vuonna 2020 omais- ja perhehoitajien palkkioita maksettiin 190.000 €. 
 
 Toimenpiteet: 

Kunnanvaltuusto hyväksyi vuoden 2022 talousarvioon omaishoitajien 
lisätukea varten 15.000 €. 
- Aloite on on loppuunkäsitelty 

 Kokoomuksen 15.2.2021 valtuustoaloite talvi- ja avantouintipaikoista 
 

"Talviuinti on edullinen, sosiaalinen ja luonnonläheinen harrastus, joka saa 
veren kiertämään, hormonit  liikkeelle ja terveyden kukoistamaan. Laji 
tarjoaa sekä turvallista extremeä, että rentouttavaa mindfulnessia. 
Talviuintia harrastaa jopa 100 000 suomalaista ja lajin kokeilijoita on yli 
puoli miljoonaa.  

 - Suomen Latu- 
 

Meillä täällä Sulkavallakin saattaisi olla innokkaita harrastajia, jos vain olisi 
avanto ja pukuhuone. 

 
Useita vuosia sitten täällä oli aktiivisia harrastajia ja avanto 
Alinanniemessä, mutta jostakin syystä ylläpito lopetettiin. Silloin 
pukuhuoneeseen sai avaimen hakea kioskilta, jonne se myös uinnin 
jälkeen palautettiin. 

 
Talvi- tai avantouintia pitäisi voida harrastaa lähiliikuntamuotona. Monille 
harrastajille se on jokapäiväiseen liikuntaan liittyvä tapahtuma. Talvi- tai 
avantouinnin terveyttä edistävät vaikutukset liittyvät kivun hallintaan, unen 
laatuun ja vastustuskyvyn parantamiseen. Talvi- tai avantouinti lisää 
stressinsietokykyä sekä tuottaa hyvän olon tunteen koko kehoon. 

 
Talvi- ja avantouinti on suosittu terveysliikuntamuoto ja sitä on hyvä 
harrastaa sille erityisesti varatussa uimapaikassa tai tutussa ja 
turvallisessa rannassa luonnonvesissä. 

 
Esitämme, että kuntaamme sijoitetaan talvi- tai avantouintipaikka ainakin 
kirkonkylään ja jos harrastajia löytyy niin myös esim. Lohilahdelle. Paikat, 
tulisivat olla varustettuna uimakopilla, pumpulla ja valaistuksella. 
Ylläpidosta vastaisi Sulkavan kunta.” 

 
- Avantouintipaikan perustamista Alinanniemeen on selvitetty ja 
kustannukset jakaantuvat seuraavasti: 

 - perustamiskustannukset 7.500 € Alv 0 % 
- ylläpitokustannukset 2.000 € Alv 0 % (sis. kunnossapito, siivous, 
sähkökulu) 
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Toimenpiteet: 
- Peruspalvelulautakunta on käynyt iltakoulussa 17.11.2021 läpi kunnan 
liikuntapaikkaselvityksen ja todennut, että avantouintipaikkaa ei otettaisi 
kunnan ylläpidettäväksi. Iltakoulussa päätettiin myös selvittää mahdollisia 
säästökohteita liikuntatoimessa, jotka voisivat mahdollistaa uusien 
liikuntapaikkojen käyttöönoton ja ylläpidon talousarvioon. Näistä saatavat 
kustannussäästöt olisivat selvityksen perusteella 3000 euroa vuodessa. 
Liikuntatoimen kokonaisbudjetti vuodelle 2022 on n. 347.000 euroa.  

  
- Avantouintipaikkaa ei oteta kunnan ylläpidettäväksi. Kunta osoittaa 

avantouintipaikan Alinanniemestä mahdolliselle järjestäjälle.  
 

- Aloite on keskeneräinen. 
 

Kunnanvaltuutettu Jenna Tariman jätti 15.2.2021 seuraavan 
valtuustoaloitteen frisbeegolfratojen parantamisesta: 

 
"Sulkavalla on kaksi frisbeegolfrataa, kirkonkylällä liikuntahallin 
ympäristössä sekä Lohilahdella. Molemmat liikuntapaikat ovat aktiivisesti 
kuntalaisten, vapaa-ajan asukkaiden sekä matkailijoiden käytössä. 

 
Frisbeegolfradat mahdollistavat matalalla kynnyksellä liikunnan 
harrastamisen ulkona, mikä esimerkiksi koronan aikaan on erittäin hyvä 
juttu. Radoilla on kuitenkin yksittäisiä pieniä korjaustarpeita, joiden korjaus 
tukisi viihtyisyyttä ja nostaisi käyttäjämääriä. 

 
Ratojen käyttäjät ovat toivoneet, että radan varteen tuotaisi roska-astioita 
sekä muutamia penkkejä. Nykyiset heittoalustat eivät ole myöskään 
turvallisia, ovat liian lyhyet. Yksi keskeinen muutostarve liikuntahallin 
radoilla olisi, pidentää nykyiset heittoalustat  mahdollisesti vanhoja 
hyödyntämällä. Radoilla vierailee useita käyttäjiä muilta paikkakunnilta, 
samaan aikaan uusia ratoja nousee naapurikuntiin ja lähialueille. Uusien 
käyttäjien takia olisi tärkeätä lisätä opasteita radan sijainnista. Kilpailu 
harrastajista on kovaa ja laadukkaat radat keräävät käyttäjiä ja kävijöitä 
myös muilta paikkakunnilta. 

 
Esitän, että Sulkavan kunta kysyisi harrastajien mielipiteitä ja ryhtyisi 
suunnittelemaan sekä toteuttamaan frisbeegolfradan parannustöitä jo 
tulevana kesänä, hyvässä yhteistyössä maanomistajien kanssa. 
Huoltotoimet tulisi aloittaa pikimmiten, jotta nykyiset ja uudet muilta 
paikkakunnilta tulevat harrastajat nostaisivat radan käyttöastetta. Laji on 
kovassa nosteessa, joten olisi tärkeätä Sulkavan kuntaa ajatellen, 
huomioida käyttäjien viihtyvyys.” 

 
 Toimenpiteet: 

- Sulkavan frisbeegolfradoille on asennettu roska-astioita ja penkkejä 
työelämänpaveluiden toimesta kesällä 2021. Heittoalustojen uusiminen 
on huomioitava vuoden 2022 talousarvion investointiosassa. 

- Frisbeegolfrandan heittoalustojen uusiminen huomioidaan vuoden 
2022 talousarvion investointiosassa. 

 
- Aloite on loppuunkäsitelty 
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Keskustan valtuustoryhmä jätti 8.3.2021 valtuustoaloitteen 
lähipalvelujen turvaamisesta: 

  
"Sulkavan keskustan valtuustoryhmä kantaa huolta paikkakunnan 
palvelujen ja työpaikkojen säilymisestä, kun yritysten 
liiketoimintaedellytykset heikentyvät koronatilanteen kiristyessä. 

  
Sulkavan keskustan valtuustoryhmä esittää, että Sulkavan kunta varaa 
30.000 euroa käytettäväksi tukemaan sulkavalaisia pienyrityksiä koronan 
aiheuttamissa taloudellisissa vaikeuksissa. 

 
Kunnanhallitus määrittelee tarkemmat jakoperusteet, ehdot ja aikataulun.  
Lisäksi edellytetään kunnan jatkavan yrittäjien aktiivista avustamista valtion 
eri koronatukimuotojen hakemisessa."  
 
Toimenpiteet 
- Kunnanvaltuusto hyväksyi vuonna 2021 30.000 euron lisämäärärahan 

elinkeinotoimen avustuksiin. 
 

- Aloite on loppuunkäsitelty 
 
 
 SDP:n valtuustoryhmä jätti 10.5.2021 valtuustoaloitteen koskien 

Soutustadionilta Tiittalankoskeen ylettyvän vesialeuuen 
nopeusrajoitusta ja aallokontekokieltoa: 

 
 "Sulkavan kirkonkylän läpi virtaavalla Uitonvirralla ja Alanteen 

luoteispäässä on useita venelaitureita ( kunnan, pursiseuran ja yksityisten), 
satama, vierasvenesatama, soutustadion ja Alinanniemen uimaranta. 
Vierasvenesataman saunasta, veneistä, ja soutustadionin rannalta monet 
menevät myös uimaan. Asuttamisen myötä myös Kuumien kivien alueelle 
voi tulla lisää laitureita. 

 
 Näillä vesialueilla ei ole nopeusrajoitusta eikä aallokontekokieltoa. 

Vierasveneilijöiden palautteen ja omien havaintojemme mukaan alueella 
ajetaan usein lujaa ja suuriakin aaltoja tehden.  

 
 Voisiko kunta tekee Liikenne-ja viestintävirastolle esityksen, että 

soutustadionilta Tiittalan koskeen asti  asetetaan nopeusrajoitus 10km/t ja 
aallokontekokielto. 

 
 Näillä rajoituksilla lisätään kaikkien vesillä liikkuvien turvallisuutta ja 

vierasveneilijöiden viihtyisyyttä sekä veneiden, poijujen ja laiturirakenteiden 
kestävyyttä." 

 
- Kunnanhallitus päätti, että Sulkavan kunta hakee nopeusrajoitusta ja 

aallontekokieltoa soutustadionin ja Tiittalankosken väliselle alueelle ja 
valtuuttaa kiinteistöpäällikkö Antti Hulkkosen tekemään hakemuksen. 

- Aloite on kesken 
 

KD:n valtuustoryhmä jätti 10.5.2021 valtuustoaloitteen/palveluita 
matkailijoille ja kuntalaisille:  
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 "Korona-aika on muuttanut ihmisten liikkumista mm. matka-autoilu on 
lisääntynyt merkittävästi ja niillä matkaillaan ympäri vuoden tutustuen 
pienempiinkin paikkakuntiin ja erityisesti niiden tarjoamiin 
luontomatkailukohteisiin.  

 
 Sulkavan kunta saisi pienellä panostuksella lisättyä mm. kyseisen 

matkailijaryhmän palveluita, esimerkiksi vaikuttamalla Sulkavan 
Suursoutujen merkittävänä taloudellisena tukijana Soutustadionin alueen 
hyödyntämiseksi lyhytaikaiseen matkailuauto pysäköintiin, 
vesitäydennykseen, sähköliittymän tarjoamiseen korvausta vastaan, 
mahdollistamalla harmaa ja WC– vesille tyhjennyspaikka, mikä palvelisi 
myös oman kunnan matka-autoilijoita, kyseinen paikka voisi sijaita myös 
jätevesipuhdistamon luona. 

 
 Soutustadionin ranta-alueelle, vaikka kunnan maalle pumppaamon 

kohdalle, toteutettaisiin yksinkertainen grillipaikka tai laavu mikä palvelisi 
myös muita matkailijoita, soutuvieraita ja kuntalaisia, kyseinen paikka olisi 
helposti muokattavissa esteettömäksi. 

 
 Pääosa kunnan keskustaajamasta ja asukkaista sijoittuu virastotalon 

puoleiselle rannalle, mutta kyseisellä puolella ei ole rannan tuntumassa 
minkäänlaista grillipaikkaa, mikä palvelisi ikäihmisiä, liikuntarajoitteisia ja 
esimerkiksi päiväkodin lapsiryhmiä. 

 
 Lisäksi automatkailijoitten, maisemillaan kehuja saanut Vekaran sillan 

veneenlaskupaikan alue muodostuisi viihtyisäksi pysähtymispaikaksi 
pienellä pintamaiden tasauksella ja tulipaikalla, palvellen myös muita 
matkailijaryhmiä sekä kuntalaisia, mikä on muokattavissa myös 
esteettömäksi pienellä työllä." 

 
-  Aloite on keskeneräinen. 

 
 

 
 
Kaisa Ralli jätti 10.5.2021 valtuustoaloitteen/padel-kentän sijainnin ja 
yrittäjän kartoitus: 
 
"Padel on noussut erittäin suosituksi lajiksi. Esitän, että Sulkavalla 
kartoitetaan kentälle/toiminnalle alue ja selvitetään löytyykö yrittäjää 
toteuttamaan tätä toimintaa/investointia Sulkavalle." 
 
Viranhaltijat ovat käyneet keskusteluja alan yrittäjien kanssa. Alueemme 
Rajupusu-leader-yhdistys on myöntänyt rahoituksen padel-kentän 
rakentamiseen Sulkavalle. Tälle rahoituksen hakijalle on ehdotettu kentän 
paikaksi liikuntahallin vieressä olevaa vapaata tilaa. Yrittäjä on ehdottanut 
kartoitettavaksi vaihtoehtoista paikkaa, jonne suoritetaan katselmus 
yhdessä yrittäjän kanssa. 
 
Toimenpiteet: 
- Kunnanhallitus totesi, että padel-hanke etenee yrittäjävetoisesti. 

Rakentamisen tapahtuessa kunnan maalle, valmistellaan asiasta 
maanvuokrasopimus 

-  aloite on loppuunkäsitelty 
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Kokoomuksen valtuustoryhmä jätti 10.5.2021 kunnanvaltuuston 
valtuustoaloitteen/kohti etätyön tulevaisuutta: 

 
"Pandemia on opettanut, että ollaksemme tehokkaita ja tyytyväisiä 
työhömme, meidän ei tarvitse tehdä sitä tietyssä paikassa. Niin työntekijät 
kuin yrittäjät ovat siirtyneet tekemään töitä kotona tai vapaa-ajanasunnolla. 
Koska tulevaisuuden työ on enenevässä määrin etätyötä, kysymys 
kuuluukin, miten Sulkavan kunnassa tähän halutaan varautua? 

 
Paikkariippumattoman työn tekemiseen liittyy tilanteita, jolloin rauhallinen 
toimisto- tai kokoustila olisi tarpeen. Myös sosiaalista kanssakäymistä 
kaipaa etätyön oheen. Kunhan kokoontumisrajoituksista päästään, on 
mukava tavata asiakkaita kasvokkain. 

 
Haluamme, että Sulkavan kunta ottaa aktiivisen roolin muuttuvan työn 
tekemisen maailmassa ja paikkariippumattoman työn mahdollistajana. 

 
Toimivat tietoliikenneyhteydet tarvitaan, mutta näiden lisäksi haluaisimme 
että kunta tukee muuttuvaa työn tekemisen tapaa esim. seuraavin toimin: 
•Kartoittaa vapaaseen yhteiskäyttöön tai lyhytaikaiseen vuokraukseen 
sopivia tiloja eri puolilla kuntaa. Lyhytaikainen vuokraus tarkoittaisi päivä- 
tai viikkovuokraa. Kunnan tilojen tarkoitus ei ole kilpailla yksityisten 
toimistotilojen vuokraajien kanssa. Kunnan tilojen lisäksi, etätyön 
tekemiseen sopivia tiloja voi löytyä myös yrityksiltä ja yhdistyksiltä. 
•Markkinointi. Meillä on nyt etätyöpisteitä mm. kirjastolla ja kuntalaisten 
olohuoneessa. Paikkakuntalaiset saattavat esim. kirjaston pisteen tietää, 
mutta viestintää ja markkinointia nykyisistä etätyötiloista kannattaa 
tehostaa. 
•Järjestetään neuvontaa. Meillä on monipuolisesti eri palveluita ja yrityksiä. 
Verkostot ja yhteistyökumppanit ovat tärkeitä kun työtä organisoidaan 
uudelleen. Neuvonnan ja viestinnän avulla hyödylliset kumppanit pitäisi olla 
helposti löydettävissä etätöitä tekeville ja paikkariippumatonta työtä 
harkitseville. 
•Yllämainitut asiat vaativat resursseja, joten selvitetään onko asian 
ympärille mahdollista saada hanke. Meillä on täydet mahdollisuudet luoda 
etätyön tekemisestä tärkeä osa Sulkavan vetovoimaa." 
 
Toimenpiteet 

 
- Sulkavan kunnalla on etätyöpisteitä Lohilahden koululla, kirjastolla ja 

kunnanvirastolla. Kunnanviraston investointihankkeessa ollaan 
hankkimassa sähköistä tilavarausohjelmistoa, jonka kautta tiloja voi 
varata. Tiloista ja niiden varaamisesta tiedotetaan kunnan 
viestintäkanavissa. 

 
- Etätyöskentelyn mahdollisuudet on nostettu kuntastrategiassa 2022-

2030 yhdeksi strategiseksi päämääräksi. Tämä tarkoittaa, että että 
työskentelyn olosuhteiden edistämiseen tullaan kiinnittämään huomiota 
jatkuvasti. 

 
- Kunnanhallitus totesi, että etätyötilojen saatavuutta tulee nostaa 

tiedoksi enemmän some-markkinoinnissa. Etätyöskentelyn 
mahdollistaminen on kirjattu kuntastrategiaan vuosille 2022-2030. 
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- aloite on loppuunkäsitelty 

 
Keskustan valtuustoryhmä jätti 2.6.2021 valtuustoaloitteen Sulkavan 
kunnan alueen lasten leikkipaikoista: 

 
”Ennen koronaa oli linjattu, että leikkipaikkoja pidetään Alinanniemessä, 
päiväkoti Touhulassa ja Lohilahden koululla. Korona-ajan mukaisesti olisi 
varmasti hyvä, että leikkipaikkoja olisi myös useampi. Sulkavan 
keskustaryhmä esittää, että myös urheilukentän takana oleva Haapakujan 
leikkipaikka kunnostetaan käyttöön.” 

  
- Kunnan leikkipuistojen kokonaistilanne tuodaan kunnanhallitukselle 

tiedoksi ja tämän jälkeen investointitarvetta arvioidaan. 
- Aloite on kesken 

 
Sdp:n valtuustoryhmä jätti 2.6.2021 valtuustoaloitteen pilssivesien 
vastaanottojärjestelmän rakentamiseksi Sulkavan satamaan: 

 
”Vesistöihin ei saa päästää mitään öljyisiä nesteitä tai vesiä. Pilssiveteen 
on sekoittunut usein erilaisia haitallisia aineita, kuten moottorin 
jäähdytysvettä, polttoainetta ja erilaisia öljyjä, joten se vaarallista jätettä, 
joka tulee kerätä erikseen. 

 
Moniin septitankkien imutyhjennyslaitteisiin on mahdollista yhdistää 
pilssiveden imutyhjennys. Sulkavan septintyhjennyslaitteessa tällaista 
järjestelmää ei kuitenkaan ole. Lähin vastaanottopiste on Puumalassa. 
Öljyisten ja muita haitta-aineita sisältävien pilssivesin kerääminen 
ympäristöystävällisesti on etenkin Saimaalla oleellisen tärkeää.   

 
Rakentamalla pilssivesien vastaanottojärjestelmä turvaamme osaltamme 
Saimaan puhtautta ja samalla myös Sulkavan kunnan ympäristömyönteistä 
imagoa.” 

 
- Valtuustoaloite lähetetään kiinteistöpäällikölle jatkovalmisteltavaksi. 
- Aloite on kesken 

 
Kokoomuksen valtuustoryhmä jätti 12.8.2021 valtuustoaloitteen 
Leaderhankkeiden väliaikaisesta rahoituksesta sulkavalaisille 
yhdistyksille: 

 
” Sulkavan kunnassa on vireitä yhdistyksiä, jotka järjestävät toimintaa sekä 
kehittävät kuntaamme eri tavoin. Suuremmille hankkeille on mahdollisuus 
hakea Leaderrahoitusta Rajupusu Leaderilta. Hankkeissa voi haasteeksi 
muodostua se, että kulut alkavat juosta ennenkuin hankkeesta voi tehdä 
maksatushakemuksia. Jotta pienten yhdistysten kehittämistoimintaa 
syntyisi, kunta voisi toimia väliaikaisena lainamuotoisena rahoittajana. 

 
Sulkavan kunnan hallintosäännön 27§:n mukaan ”Kunnanvaltuusto 
päättää lainan antamisesta”. Aloitteessamme esitämme, että meillä olisi 
periaatepäätös, jonka mukaan kunta voi lainata hankeaikaisen rahoituksen 
sulkavalaiselle järjestölle. Laina haetaan samoilla periaatteilla kullekin 
hankkeelle erikseen. 

 



 
SULKAVAN KUNTA PÖYTÄKIRJA 9/2022  51 
 
Kunnanhallitus § 106 09.05.2022 

 • Hanke tulee olla yleishyödyllinen, jonka hyödyistä on kaikkien kuntalaisen 
 mahdollisuus nauttia. 

• Lainan myöntäminen edellyttää myönteistä rahoituspäätöstä Rajupusu 
Leaderilta 
• Toteuttajalta edellytetään riittäviä taloudellisia resursseja ja tarvittavaa 
osaamista tuettavan toiminnan toteuttamiseen 

 • Laina on koroton. 
 

Valtuustoaloite lähetetään kehittämispäällikölle jatkovalmisteltavaksi. 
Selvitys tuodaan kunnanhallitukselle.  
 
Kokoomuksen valtuustoaloitteen 12.8.2021 mukaan Sulkavan kunnan tulisi 
myöntää sulkavalaisille yhdistyksille rahoitusta Leader-hankkeiden 
väliaikaisrahoitukseen. Hanketuet maksetaan jälkikäteen toteutuneiden 
kustannusten perusteella, jolloin hankkeen hakeminen ja toteuttaminen 
edellyttää, että yhdistyksellä on riittävästi omia kassavaroja hankkeen 
toteuttamiseksi omilla varoilla. Lisäksi viiveet hankerahojen maksatuksissa 
voivat aiheuttaa ongelmia yhdistyksen maksuvalmiudessa. Useinkaan 
yhdistyksillä ei ole riittävää määrää omia kassavaroja hankkeen 
toteuttamiseksi, mikä aiheuttaa esteen yhdistysten käytännön 
mahdollisuuksiin hakea hankerahoitusta. Kunnan lainoituksilla tuetaan 
yhdistysten maksuvalmiutta hankeaikana, jolloin useammille yhdistyksille 
tulee mahdollisuus hakea hankerahoitusta. 
 
Paikallinen Leader-yhdistyksemme yhdistyy tällä hetkellä Savonlinnan ja 
Enonkosken alueella toimivan Piällysmies-leaderin kanssa muodostaen 
uuden Leader-yhdistyksen. Piällysmies-leaderin alueen kunnissa 
Savonlinnassa ja Enonkoskella tällainen väliaikaisrahoitus on ollut 
käytössä jo vuosista 2015 ja 2017 alkaen. Joissakin kunnissa hankelainoja 
käytetään myös yhdistysten työllistämisen mahdollistamiseksi silloin, kun 
työllistämisavustuksissa ei ole mahdollista saada ennakkoa. Esimerkiksi 
kun yhdistys palkkaa työttömiä töihin, tulee yhdistyksellä olla heidän 
ensimmäisen kuukauden palkkojaan vastaava rahoitus tilillä. Pienille 
yhdistyksille tämä voi olla ongelma. 
 
Selvityksen perusteella väliaikaisessa rahoituksessa voitaisiin soveltaa 
lainaehtoja seuraavasti: 
 
Lainaehdot: 
• Hanke tulee olla yleishyödyllinen, jonka hyödyistä on kaikkien kuntalaisen 
mahdollisuus nauttia. 
• Lainoitettava toiminta tulee olla Sulkavan kunnan strategian mukaista ja 
kohdistua Sulkavan kunnan alueelle 
• Lainan myöntäminen edellyttää myönteistä rahoituspäätöstä  
• Lainan vakuudeksi tulee myönteinen rahoituspäätös 
• Toteuttajalta edellytetään riittäviä taloudellisia resursseja ja tarvittavaa 
osaamista tuettavan toiminnan toteuttamiseen 
• Lainan enimmäismäärä on 7000 euroa 
• Laina-aika enintään 36 kuukautta 
• Laina on koroton. 

 
- Sulkavan kunta käynnistää hanketoiminnan lainoituksen 17.5.2022 
alkaen, mitä varten taloussuunnitelman rahoitusosan kohtaan 
antolainasaamisten lisäys osoitetaan 20 000 euron lisämääräraha 
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- hyväksyy hanketoimintaan myönnettävien lainojen ehdot edellä esitetysti 
- päätökset myönnettävistä lainoista tekee kunnanjohtaja 
 
-Aloite on loppuunkäsitelty 

 
SDP:n valtuustoryhmä jätti 14.10.2021 valtuustoaloitteen 
parkkialueen laajentamisesta Vilkaharjun luontopolun lähistölle 

 
- Kunnanhallitus päättää, että valtuustoaloite lähetetään 

kiinteistöpäällikölle ja kehittämispäällikölle jatkovalmisteltavaksi. 
Valmistelussa tulee huomioida alue kokonaisuutena. 

- Aloite on kesken 
 
  
 SDP:n ryhmä jätti 15.11.2021 valtuustoaloiteen pankkipalveluista: 

” Nyt kun viimeinenkin paikkakunnalla toimiva pankki on ilmoittanut 
aikeestaan lopettaa henkilökohtaisen asiakaspalvelun Sulkavalla, tulisi 
kunnan kartoittaa kuntalaisten digiavun tarve ja tarvittaessa lisätä 
asiointipisteen ja kirjaston henkilöstön valmiuksia/henkilöstöresursseja 
palvleun tarjoamiseksi kuntalaisille.” 

  
- Kunnanhallitus päätti, että, että kuntalaisten digiavun tarve kartoitetaan 

ja vaihtoehdot tuodaan kunnanhallitukselle tiedoksi. 
- Digiapua järjestetty kansalaisopiston toimesta 
- Aloite on keskeneräinen  

 
Keskusta ryhmä jätti 15.11.2021 valtuustoaloitteen pankkipalveluista: 

 
” Juvan ja Puumalan kunnat ovat ilmaisseet huolensa ikäihmisten, 
yhdistysten ja yritysten palveluista OP-Suur-Savon ilmoitettua 
lakkauttavansa maaseutukonttorinsa. Samalla kunnat ovat tarjoutuneet 
yhteistökumppaneiksi uusien tapojen järjestämiseksi pankkipalveluja 
tarjottaessa. Allekirjoittaneet kehottavat kunnanhallitusta ryhtymään 
vastaaviin toimiin muiden maseutukuntein kanssa. Pankkipalvelut eivät ole 
kunnan toimialaa, mutta kuntalaisten arjen edunvalvonta mitä suurimmissa 
määrin sitä on.” 

  
- Kunnanhallitus päätti, että, että kuntalaisten digiavun tarve kartoitetaan 

ja vaihtoehdot tuodaan kunnanhallitukselle tiedoksi. 
- Digiapua järjestetty kansalaisopiston toimesta 
- Aloite on keskeneräinen 

 
SDP:n valtuustoryhmä jätti 15.11.2021 valtuustoaloitteen 
urheilukentän peruskorjauksen tasosta: 
 
” Peruskorjauksen lähtökohta tulee olla nykyisen kentän  kunnostus eikä 
uuden kentän rakentaminen. Kunnostuksen kohteena tulee olla: 

 - nykyisten pintojen kunnostus 
 - reuna-alueiden kunnostus 
 - sosiaalitilojen rakentaminen vv-liittymineen 
 - lumetuslaitteiston uusiminen 
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Ennen uutta suunnittelutyötä olisi syytä kartoittaa kentän käyttäjät ja 
määrät lajeittain kesä-/talvikausilta. Tämän pohjalta määritellään sitten 
painopisteet kunnostukselle.” 

  
- Valtuustoaloite lähetetään kiinteistöpäällikölle valmisteltavaksi 
- Peruskorjaus toteutetaan vuoden 2022 aikana 
- Aloite loppuunkäsitelty. 

 
SDP:n valtuustoryhmä jätti 15.12.2021 valtuustoaloitteen 
Urheilukankaan maapohjan ostamisesta Sulkavan kunnalle: 
 
” Sulkavan kunnan tulee neuvotella Sulkavan seurakunnan kanssa 
Urheilukankaan maapohjan ostamisesta kunnalle. Asia on nyt 
ajankohtainen tulevan seurakuntaliitoksen takia. Alue tulee muutoin 
oletettavasti siirtymään Savonlinnan seurakunnalle, tämä voi haitata 
alueen kehittämistä jatkossa. 
 
Aluetta olisi helpompi kehittää pitkäjänteisesti ja suunnitella käyttöä 
yhdessa kuntalaisten kanssa jos alue olisi kunnan omassa omistuksessa.” 
  
- Kunnanhallitus valtuutti kunnanhallituksen puheenjohtajiston ja 

valtuuston puheenjohtajiston käymään jatkoneuvottelun asiasta 
yhdessä seurakunnan kanssa. 

- Aloite on kesken 
 

 
Vanhus- ja vammaisneuvosto on tehnyt aloitteen/ikäihmisten 
ennaltaehkäisevät kotikäynnit: 
 
”Sulkavan kunnassa on tehty avo- ja hoivapalveluiden toimesta 
ennaltaehkäiseviä kotikäyntejä yli 80-vuotiaille sulkavalaisille senioreille 
joka toinen vuosi vuoteen 2015 saakka. 2017 olisi ollut seuraavien aika, 
mutta silloin palvelut siirtyivät Attendolle. Kuntalaisilta on tullut kyselyjä 
näiden kotikäyntien toteuttamisesta. Tehdäänkö näitä vielä ja kenen 
vastuulla ne ovat? 
 
Laki ikääntyneen väestön toimintakyvyn tukemisesta sekä iäkkäiden 
sosiaali- ja terveyspalveluista (ns. vanhuslpalvelulaki, 980/2012) 
määrittelee kunnan velvollisuudet senioriväestön hyvinvoinnin, terveyden, 
toimintakyvyn ja itsenäisen suoriutumisen tukemiseksi. Lain tarkoituksena 
on tukea koko ikääntyneen väestön hyvinvointia, terveyttä, toimintakykyä ja 
itsenäistä suoriutumista ja parantaa mahdollisuutta osallistua palvelujen 
kehittämiseen kunnassa. Lisäksi lain tarkoitus on parantaa iäkkäiden 
henkilöiden mahdollisuutta saada laadukkaita sosiaali- ja terveyspalveluja 
sekä vaikuttaa palvelujensa sisältöön ja toteuttamiseen. Ennaltaehkäisevät 
kotikäynnit on tarkoitettu kotona asuville ikäihmisille. Kotikäyntien 
tavoitteena on tukea ikäihmisiä säilyttämään toimintakykynsä 
mahdollisimman pitkään ja tarjota heille tietoa saatavilla olevista 
palveluista. Kotikäynneillä tehtävissä arvioinneissa painottuvat 
toimintakyvyn heikkenemistä ennakoivien riskitekijöiden kartoittaminen. 
Käynneillä kartoitetaan myös asumisturvallisuutta ja mahdollisten 
apuvälineiden yms. tarvetta.  
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Jos näitä kotikäyntejä ei ole nyt toteutettu, niin voisiko niitä käynnistellä 
uudelleen ja kenen vastuulla toteutus on?” 
 
- Eläkeläisyhdistykset olivat antaneet asiasta lausunnon. Kunnalla ei ole 

resursseja lähteä tekemään EHKO kotikäyntejä. Kartoitukset 
suoritetaan Terveystalon toimesta. Yli 75-vuotiaat, mutta alle 80-
vuotiaat on kutsuttu TK:hon kartoitukseen. Yli 80-vuotiaiden kohdalla 
EHKO kotikäynnit hoituvat kotihoidon kautta. Kotikäyntien osalta 
toteutus valmisteluvaiheessa.  

 
- EHKO kotikäynneistä toivottiin tiedotetta lehteen, ennen näiden 

aloittamista. Puheenjohtaja lupasi ottaa asian puheeksi Terveystalon 
toimijoiden kanssa.  

-  Senioreille on tehty kunnassa palveluhakemisto ja tämä olisi hyvä 
liittää EHKO kotikäynneille jaettavaksi. 

- Aloite on loppuunkäsitelty 
 

Keskustan valtuustoaloite 15.2.2022 Sulkavan kunnan lausunnosta 
koskien seurakuntaliitosta 

 
 ” Valtuustoaloite Sulkavan kunnan lausunnosta koskien seurakuntaliitosta: 

Sulkavalla valmistellaan seurakuntalaisten valitusta kirkkohallituksen 25.1. 
tekemästä päätöksestä Sulkavan seurakunnan lakkauttamiseksi ja 
liittämiseksi Savonlinnan seurakuntaan vuoden 2023 alusta lukien.  
Valitus tehdään seurakuntalaisten toimesta ja valituksen laatija on pyytänyt 
Sulkavan kuntaa antamaan lausunnon asiasta. Kunnanhallituksen tulee 
valmistella kiireellisesti kunnan lausunto seurakuntalaisten valituksen 
liitteeksi.” 

 
Sulkavan kunnanhallitus antoi lausunnon asiassa seurakuntalaisten 
valitukseen. 
 
- Aloite on on loppuunkäsitelty 

  
Keskustan ja perussuomalaisten valtuustoryhmät jättivät 15.2.2022 
valtuustoaloitteen välipalan käyttöönotosta lukiossa: 

 
”Sulkavan lukiossa on pitkiä koulupäiviä. Esitämme 
välipalamahdollisuuden palauttamista myös lukiolaisille, koska 
koulupäivistä matkoineen voi tulla todella pitkiä. Välipala voi olla myös 
maksullinen. Pääasia on, että sellainen vaihtoehto järjestettäisiin.” 

  
- Aloite on on loppuunkäsitelty 

 
Keskustan ja perussuomalaisten 15.2.2022 aloite sulkavalaisille 
koululaisille mahdollisuus ruokamatkalle pellolta pöytään 

 
 ”Sormet multaan ja vasikoille heiniä – Mistä ruoka tulee?  
 Sulkavalaisille koululaisille mahdollisuus ruokamatkalle pellolta pöytään! 

Ruoka on meille jokaiselle välttämätöntä. Se ei ole itsestäänselvyys eikä 
se synny tyhjästä. Maailma on muuttunut vuosien saatossa eikä edes 
meidän seudulla jokaisella lapsella ole mahdollisuutta päästä tekemään ja 
kokemaan käytännössä sitä mistä ja minkälaisten vaiheiden kautta ruoka 
meidän lautasellemme päätyy. Kouluissa asiat käydään kyllä varmasti läpi 
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kirjojen avulla mutta kosketusta käytäntöön ei aina ole mahdollista saada. 
Omakohtaisten kokemusten ja tekemisen kautta lasten on mahdollista 
helpommin ymmärtää se mitä pihvin tai porkkanan eteen on tehty ja mistä 
se on oikeasti tullut. Ruuan arvostus ja ymmärrys lisääntyy. 

 
Esitämmekin, että Sulkavalla – vielä maatalouspitäjänä- kouluissa 
lisättäisiin mahdollisuuksia päästä tekemään ja kokemaan ruokamatkaa 
pellolta lautaselle. Toivoisimme sellaisia resursseja, jotta koulussa 
voitaisiin oikeasti kokeilla itse ruuankasvattamista esimerkiksi yhteistyössä 
kunnan työelämäpalveluiden ja järjestöjen kanssa (esim. Maa- ja 
kotitalousnaiset, Martat eläkeläiset, MTK, 4H..). Toivoisimme lapsille 
mahdollisuuksia päästä vierailemaan lähitiloilla ja ruokayrityksissä. 
Toivoisimme myös alan asiantuntijoiden vierailuja koululla ja nasevia 
teemahetkiä. Aiheen voisi liittää myös laajempana kokonaisuutena 
kestävään kehitykseen ja mahdollisuuksiin vaikuttaa omilla valinnoilla ja 
päätöksillä. 

 
Tällä panostuksella voitaisiin kasvattaa meidän lapsistamme 
valveutuneempia ja osaavampia kuluttajia, jotka tietävän mistä maito tulee 
ja mitä vaikkapa luomu tarkoittaa. He pystyisivät paremmin suhteuttamaan 
muualta tulevia vaikutteita omiin kokemuksiinsa ja ymmärtäisivät paremmin 
mikä on mahdollista. Tekemällä itse he saavat mukavan puuhastelun ja 
itseluottamuksen kasvun lisäksi myös itsellensä taitoja, joille tarvetta voi 
vielä olla tulevaisuudessa. Mikä parasta, joillekin heistä voisi löytyä 
intohimo ja oma ala maatalouden tai ruuanvalmistuksen parista. Ja näitä 
osaajiahan meidän seutu tarvitsee menestyäkseen myös tulevaisuudessa. 

 
Ymmärrämme, että koulussa on nykyään paljon vaatimuksia ja opittavaa. 
Kuitenkin ruoka on meille kaikille elinehto eikä sitä voi siksi sivuuttaa. 
Toivomme siis, että kouluissa riittäisi intoa tähänkin panostukseen.” 

 
- Kunnanhallitus lähetti asian jatkovalmisteltavaksi koulun rehtoreille 
- Aloite on kesken 

 
 Kuntalaisaloite katuvalojen asentamisesta Orvokintielle 
 

”Orvokintiellä on 6 vakituisesti asuttua omakotitaloa ja kunnan varikkohallit. 
Lisäksi Orvokintien kautta on kulkuyhteys tehdasalueelle (Finnreklama, 
ym.). Tien käyttäjiä on paljon ja mm. raskasta liikenne kulkee Orvokintien 
kautta. Katuvalot lisäisivät alueen turvallisuutta ja asuinviihtyisyyttä 

 merkittävästi. 
 

Alueella asuu myös iäkkäitä ihmisiä ja heidän reagointikykynsä voi olla 
merkittävästi alentunut.” 

  
Kunnanhallitus toteaa, että katuvalaistussuunnitelma tulee päivittää 
vuoden 2022 aikana  ja saattaa vahvistettavaksi kunnanhallitukselle. 
Kuntalaisaloite huomioidaan osana päivitystyötä. 
 
- Aloite on kesken 

 
Sulkavan nuorisovaltuusto on 14.5.2021 kokouksessaan päättänyt 
ehdottaa Sulkavan kunnanhallituksen käsittelyyn seuraavaa:  
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"Alanteen rantaan hyppytorni. Nuoret ovat usein hyppytornia toivoneet ja 
ehdottaneet."  

  
- Asia on selvitetty JSP:n kanssa ja hyppytasanne hyppylautoineen 

maksaa 4 000 euroa, joka huomioidaan vuoden 2022 talousarviossa. 
Hyppypaikan ruoppaus on huomioitu kustannusarviossa. 

- Asia huomioidaan vuoden 2022 talousarvion investointiosassa. 
Hankinta ei lisää ylläpitokustannuksia.   

- Asia on kesken 
 
 

1. Seuraavien valtuustoaloitteiden ja kuntalaisaloitteiden valmistelu on 
kesken: 

 
- Keskustan valtuustoryhmän aloite liikuntapaikkojen varausjärjestelmän 
sähköistämiseksi 
- SDP:n valtuustoaloite/Soutustadionilta Tiittalankoskeen ylettyvän 
vesialueen nopeusrajoitus ja aallokontekokielto 
- Keskustan valtuustoaloite Sulkavan kunnan alueen lasten leikkipaikoista 
- Sdp:n valtuustoaloite pilssivesien vastaanottojärjestelmän rakentamiseksi 
Sulkavan satamaan 
- SDP:n valtuustoaloite parkkialueen laajentamisesta Vilkaharjun 
luontopolun lähistölle 
- SDP:n valtuustoaloite Urheilukankaan maapohjan ostamisesta Sulkavan 
kunnalle  
- Keskustan ja perussuomalaisten valtuustoaloite/sulkavalaisille 
koululaisille mahdollisuus ruokamatkalle pellolta pöytään  
- Kuntalaisaloite katuvalojen asentamisesta Orvokintielle  
- Sulkavan nuorisovaltuuston aloite/Alanteen rantaan hyppytorni- 
-Kokoomuksen valtuustoaloite talvi- ja avantouintipaikoista 
- KD:n valtuustoaloite/palveluita matkailijoille ja kuntalaisille 
- Keskustan valtuustoaloite pankkipalveluista                                                
- SDP:n valtuustoaloite pankkipalveluista 
 
 
                      
 

 
2. Seuraavat valtuustoaloitteet ja kuntalaisaloitteet todetaan loppuun 
käsitellyiksi:  
- Markku Savolan ja Vesa Kankkusen aloite urheilukentän 
peruskorjauksesta  
- SDP:n valtuustoryhmän valtuustoaloite  omaishoitajien tukemisesta 
- Jenna Tariman valtuustoaloitteen frisbeegolfratojen parantamisesta 
- Keskustan valtuustoaloite lähipalvelujen turvaamisesta  
- Kaisa Ralli valtuustoaloite/padel-kentän sijainnin ja yrittäjän kartoitus 
- Kokoomuksen valtuustoaloite/kohti etätyön tulevaisuutta  
- Kokoomuksen valtuustoaloite Leaderhankkeiden väliaikaisesta 
rahoituksesta sulkavalaisille yhdistyksille                                                       
- SDP:n valtuustoaloitteen urheilukentän peruskorjauksen tasosta  
- Vanhus- ja vammaisneuvoston aloite/ikäihmisten ennaltaehkäisevät 
kotikäynnit 
- Keskustan valtuustoaloite/Sulkavan kunnan lausunnosta koskien 
seurakuntaliitosta 
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- Keskustan ja perussuomalaisten valtuustoaloite välipalan käyttöönotosta 
lukiossa 

  
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus esittää valtuustolle, että:  

- valtuusto merkitsee esittelyosassa kohdassa 1. mainitut 
valtuustoaloitteet tietoonsa saatetuiksi että valtuustoaloitteiden ja 
kuntalaisaloitteiden valmistelu on kesken 
- valtuusto merkitsee kohdassa 2. mainitut valtuustoaloitteet loppuun 
käsitellyiksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin.  
 
Vesa Ahonen oli puheenjohtajana tässä pykälässä klo 16.34 - 16.40. 
Kaisa Ralli oli yhteisöjäävinä tässä pykälässä klo 16.34 - 16.40.
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Edustukset ja ohjeistukset kunnan edustajille eri yhteisöissä sekä muut konserniohjaukseen 
ja valvontaan liittyvät asiat 
  
KHALL 09.05.2022 § 107    
      
 
 

 
Selostus Kunnanhallitus nimeää kunnan edustajat tytäryhteisöjen yhtiökokouksiin, 

tarvittaessa kunnan edustajille annetaan ohjeita kunnan kan¬nan 
ottamiseksi tärkeimpiin asioihin. Kunnanhallitus voi antaa yh¬tiö- ja 
vuosikokousedustajille ohjeita yhtiöiden hallitusten jäsenten ja 
tilintarkastajien valinnasta. (Sulkavan kunnan konserniohje 1.4)  

 
- Jäsenten ehdottaminen verotuksen oikaisulautakuntaan 

 
Esittelijä Kunnanjohtaja Juho Järvenpää 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus nimeää edustajat. 

 
Päätös Verotuksen oikaisulautakuntaan esitetään Jukka Sorjonen. 
 
Liitteet 
 [21] Kuntakirje 2022 
 [22] Oikaisultk jäsenet ja varajäsenet 2018-2022 
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Katsaus kuntayhtymien, osakeyhtiöiden, yhteistoimintaelinten, osakkuusyhteisöjen yms. 
ajankohtaisista asioista 
  
KHALL 09.05.2022 § 108    
      
 
 

 
Selostus Kunnan edustajat eri organisaatioissa ja yhteistoimintaelimissä saattavat 

kunnanhallituksen tietoon ajankohtaiset asiat, jotka ovat vireillä tai 
päätettynä eri yhteisöissä ja yhteistoimintaelimissä.  

 
 

- Mikkelin kaupungin kirje Suur-Savon Sähkö Oy:n hallitukselle ja 
omistajakunnille    

 
Päätösehdotus Merkitään asiat tietoon saatetuiksi. 

 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Pertti Paunonen poistui tämän pykälän käsittelyn aikana klo 17.03. 

 
Liitteet 
 [23] Kirje SSS Oyn hallitukselle ja omistajakunnille 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 86, § 87, § 88, § 89, § 91, § 93, § 94, § 95, § 96, § 
97, § 98, § 99, § 100, § 101, § 102, § 103, § 104, § 105, § 106, § 108 

 

Muutoksenhakukielto 

Päätökseen, joka koskee vain asian valmistelua tai täytäntöönpanoa, ei saa 
kuntalain 136 §:n mukaan hakea muutosta. 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 90 
 
VALITUSOSOITUS 
  Tähän päätökseen haetaan muutosta hallintovalituksella.  
Valitusoikeus 

Tähän päätökseen saa hakea muutosta se, johon päätös on kohdistettu tai 
jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa ja se, 
jonka valitusoikeudesta laissa erikseen säädetään. Viranomainen saa hakea 
muutosta valittamalla myös, jos valittaminen on tarpeen viranomaisen 
valvottavana olevan yleisen edun vuoksi. 

 
Valitusaika 

Valitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.  
 
Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan 
viimeisenä päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä. 
 
Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, 
seitsemän päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Päätöksen katsotaan tulleen 
viranomaisen tietoon kuitenkin kirjeen saapumispäivänä. 
 
Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa asianomaisen katsotaan 
saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, kolmantena päivänä viestin 
lähettämisestä.  
 
Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen päivä on 
pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai 
arkilauantai, saa valituksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen. 
 

 
Valitusviranomainen 

Valitus tehdään Itä-Suomen hallinto-oikeudelle: 
 
Postiosoite: PL 1744, 70101 Kuopio  
Käyntiosoite: Minna Canthin katu 64, 70100 Kuopio  
Sähköpostiosoite: ita-suomi.hao(a)oikeus.fi  
Puhelinnumero: 029 564 2500  
 
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa 
osoitteessa https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. 

 
Valituksen muoto ja sisältö 

Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta. 

Valituksessa on ilmoitettava: 

1) päätös, johon haetaan muutosta (valituksen kohteena oleva päätös); 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet
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2) miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen 
vaaditaan tehtäväksi (vaatimukset); 

3) vaatimusten perustelut; 

4) mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva päätös ei 
kohdistu valittajaan. 

Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos 
puhevaltaa käyttää valittajan laillinen edustaja tai asiamies, myös tämän 
yhteystiedot on ilmoitettava. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen vireillä 
ollessa ilmoitettava viipymättä hallintotuomioistuimelle. 

Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite ja mahdollinen muu osoite, 
johon oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää (prosessiosoite). 
Mikäli valittaja on ilmoittanut enemmän kuin yhden prosessiosoitteen, voi 
hallintotuomioistuin valita, mihin ilmoitetuista osoitteista se toimittaa 
oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat. 

Valitukseen on liitettävä: 

1) valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen; 

2) selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai muu selvitys 
valitusajan alkamisen ajankohdasta; 

3) asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo 
aikaisemmin toimitettu viranomaiselle. 

Oikeudenkäyntimaksu 
Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäyntimaksu sen 
mukaan kuin tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään.  

 
Pöytäkirja 

Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Sulkavan kunnan 
kirjaamosta: 
 
Postiosoite: PL 25, 58701 Sulkava   
Käyntiosoite: Kauppatie 1, 58700 Sulkava  
Sähköpostiosoite: kirjaamo(a)sulkava.fi  
Puhelinnumero: 015 527 5200  
 
Kirjaamon aukioloaika on maanantaista perjantaihin klo 8–15.15.
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 92, § 107 
 
OIKAISUVAATIMUSOHJEET 
 

Tähän päätökseen tyytymätön voi tehdä kirjallisen oikaisuvaatimuksen. 
Päätökseen ei saa hakea muutosta valittamalla tuomioistuimeen. 

 
Oikaisuvaatimusoikeus 

Oikaisuvaatimuksen saa tehdä: 
 

 se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai 
etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen), sekä 

 
 kunnan jäsen. 

 
Oikaisuvaatimusaika 

Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista. 
 
Oikaisuvaatimus on toimitettava Sulkavan kunnan kirjaamoon määräajan 
viimeisenä päivänä ennen kirjaamon aukioloajan päättymistä.  

 
Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, 
seitsemän päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista 
sähköistä tiedoksiantoa asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, 
jollei muuta näytetä, kolmantena päivänä viestin lähettämisestä.  
 
Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän 
kuluttua siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.  

 
Tiedoksisaantipäivää ei lueta oikaisuvaatimusaikaan. Jos oikaisuvaatimusajan 
viimeinen päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai 
juhannusaatto tai arkilauantai, saa oikaisuvaatimuksen tehdä ensimmäisenä 
arkipäivänä sen jälkeen. 
 

Oikaisuvaatimusviranomainen 
Viranomainen, jolle oikaisuvaatimus tehdään:  
 
Sulkavan kunta  
Kunnanhallitus 
Postiosoite: PL 25   
Käyntiosoite: Kauppatie 1, 58700 Sulkava  
Sähköpostiosoite: kirjaamo(a)sulkava.fi  
Puhelinnumero: 015 527 5200  
 
Kirjaamon aukioloaika on maanantaista perjantaihin klo 8 – 15.15. 
 

Oikaisuvaatimuksen muoto ja sisältö 
 

Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää 
vaatimuksen kirjallisesta muodosta. 
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Oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava: 

 
 päätös, johon haetaan oikaisua 
 miten päätöstä halutaan oikaistavaksi 
 millä perusteella oikaisua vaaditaan. 

 
Oikaisuvaatimuksessa on lisäksi ilmoitettava tekijän nimi, kotikunta, 
postiosoite ja puhelinnumero.  
 
Jos oikaisuvaatimuspäätös voidaan antaa tiedoksi sähköisenä viestinä, 
yhteystietona pyydetään ilmoittamaan myös sähköpostiosoite. 
 

Pöytäkirja 
 

Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Sulkavan kunnan 
kirjaamosta. 


